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CONSELL PLENARI

Al Saló de la Reina Regent de la Casa Consisto¬
rial de la Ciutat de Barcelona, el vint-i-u de setem¬
bre de mil noucents vuitanta-dos, es reuneix el Con¬
sell plenari, en sessió ordinària, sota la presidència
de l'Excm. Sr. Alcalde, Narcís Serra i Serra i hi
concorren els llims. Srs. Tinents d'Alcalde, Pasqual
Maragall i Mira, Josep Miguel i Silvestre i Mercè
Sala i Sehnorkowski, i els llims. Srs. Regidors, Pau
Cernuda i Barrios, Jordi Vallverdú i Gimeno, Felip
Solé i Sabarís, Guillem Sanchez i Juliachs, Albert
Serra tosa i Palet, Antoni Comas i Baldellou, Josep
Maria Pujadas i Porta, Francesc Blanch i Terra-
das, Bernat López-Pinto i Ruiz, Francesc Martí i
Jusmit, Josep Ignasi Urenda i Bariego, Maria Fran¬
cesca Masgoret i Llardent, Cèsar López i Vera, Lluís
Reverter i Gelabert, Jacint Humet i Palet, Enric
Truñó i Lagares, Raimon Martínez i Fraile, Josep
Octavio i Fabregat, Germà Vidal i Rebull, Jordi
Conill i Valls, Núria Gispert i Feliu, Josepa Bas i
Martí, Manuel Gomez i Acosta, Francesc Obón i
Asensio, Ramon Martínez i Callen, Josep Thió i de
Pol, Josep Bueno i Escalero, Sebastià Millans i
Rosich, Josep Miró i Ardèvol, Josep Maria Comal-
rena de Sobregrau i Gal, Jordi Guillén i Monte¬
negro, Carles Soldevila i Rodríguez, Frederic Ra-
hola i Agyiadé, i Miquel Ponsetí i Vives, assistits
pel Secretari general, Jordi Baulies i Cortal, que
certifica.

Hi és present l'Interventor municipal, Sr. Martí
Pagonabarraga i Garro.

Excusen llur assistència els llims. Srs. Regidors,
Francesc Borrell i Mas, Rafael Pradas i Camps,
Josep Maria Serra i Martí i Carles Güell i de Sent¬
menat.

Oberta la sessió per la Presidència a les deu ho¬
res i trenta-tres minuts, és llegida i aprovada, amb
les matisacions del Sr. Comas, l'acta de la sessió
anterior celebrada el 16 de juliol de 1982.

En el despatx d'ofici, el Consell plenari acorda:
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia del 9

de setembre de 1982, que nomena el Sr. Joan Torres
i Carol, Coordinador de Serveis de l'Àrea de Circu¬
lació en substitució del Sr. Ferran Aramburu i
Campoy, la dimissió del qual accepta agraint-li els
serveis prestats a aquesta Corporació.

Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia del 15
de setembre de 1982, que designa membres de la
Comissió especial d'Inspecció de la Planta Inci¬
neradora d'Escombraries, l'Il·lm. Sr. Regidor Ma¬
nuel Gomez i Acosta, en substitució de ITl·lm. Sr.
Agustí de Semir i Rovira.

Quedar assabentat i ratificar l'acord de la Comis¬
sió municipal permanent del 28 de juliol de 1982,
sobre cessió gratuïta al «Instituto Nacional de la Vi¬
vienda» d'un terreny limitat pels carrers de Gine¬
bra, Cermeño, Salamanca, Andrés Dòria i el passeig
de Salvat-Papasseit, de 14.951 m.2 per a la construc¬

ció a càrrec de l'esmentat organisme d'un grup d'ha¬
bitatges socials en compliment del conveni subscrit
el 24 d'agost de 1977.

Quedar assabentat i ratificar l'acord de la Comis¬
sió municipal permanent del 28 de juliol de 1982,
sobre aclariment de la interpretació correcta de
l'art. 2n. dels Estatuts del Patronat municipal de
Disminuïts físics.

Quedar assabentat de l'acord de la Comissió mu¬
nicipal permanent del 28 de juliol de 1982, que ini¬
cia expedient de municipalització, sense monopoli,
dels serveis de producció cartogràfica i cadastral,
per a la constitució d'una empresa d'economia
mixta.

Quedar assabentat i ratificar l'acord de la Comis¬
sió municipal permanent del 20 de setembre de
1982, que atorga Medalles d'Honor al Sofriment
i al Mèrit a membres de la Guàrdia urbana.

El Sr. Rahola recorda la indicació en una sessió
anterior demanant còpia del Despatx d'ofici i el
Sr. Alcalde respon que segons informa el Secretari
general, a partir d'aquella sessió el Despatx d'ofici
i la documentació referent a ell es troba, juntament
amb els diferents expedients inclosos a l'Ordre del
dia, a disposició dels membres del Consistori per¬
què els puguin examinar degudament.

El Sr. Comas reitera per quarta vegada la seva
protesta perquè l'Alcaldia i el seu equip de govern
no han donat el tràmit acordat a les mocions del
seu Grup presentades a la sessió del 15 de gener
que quedaren damunt la taula perquè la Junta de
Portaveus determinés el tractament adequat. Pre¬
gunta: per quines raons s'eludeix parlar sobre la
política i directrius de la Guàrdia urbana o sobre
els motius determinants de la censura d'un text
d'un Regidor del seu Grup, si es vol que la Junta
de Portaveus arribi a funcionar i si es vol informar
sobre la Guàrdia urbana i els motius pels quals fou
censurat un Regidor de la seva Coalició; i demana
una vegada més que la Junta de Portaveus es re-
neixi i tracti les esmentades qüestions per tal que
puguin ésser debatudes finalment pel Consell ple¬
nari.

El Sr. Alcalde expressa la seva creença que tals
assumptes havien d'ésser objecte de nova presenta¬
ció per escrit i no té inconvenient a tractar el tema
a la reunió de la Junta de Portaveus que pensa con¬
vocar per dilluns a la tarda, seguint el procediment
traçat en una reunió anterior.

El Sr. Comas addueix que segons l'acta de la ses¬
sió del 15 de gener, tals mocions quedaven sobre
la taule mentre la Junta de Portaveus no definís
els criteris adequats.

S'entra tot seguit en l'examen d'assumptes inclo¬
sos a l'Ordre del dia:
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Atorgar la Medalla de la Ciutat en la categoria
d'Or a l'illustre escriptor Salvador Espriu en ho¬
menatge i públic reconeixement a la seva profunda
i innovadora obra literària que ha comportat un
enaltiment de la llengua catalana.

El Regidor-Conseller de Relacions ciutadanes, Sr.
Reverter, creu que el nom del guardonat justifica
per si sol la proposta perquè és prou evocador dels
mèrits contrets per l'insigne escriptor català.

El Sr. Rahola significa la conveniència de revisar
les condicions i objectius per a l'atorgament de les
Medalles de la Ciutat.

El Sr. Reverter significa que Espriu en enaltir
la cultura catalana, ha contribuït també a la cul¬
tura d'Espaniya.

El Sr. Alcalde comparteix la necessitat de renovar
les bases per a l'atorgament de les Medalles de la
Ciutat si bé no ho considera una tasca urgent, do¬
nada la forma restrictiva i acurada com la Corpo¬
ració actual les ve concedint.

El Sr. Comas preconitza un reconeixement explí¬
cit en aquesta sessió, dels mèrits del guardonat, perdestacar-los degudament.

El Sr. Alcalde indica que el Consistori democrà¬
tic només ha atorgat altres dues Medalles d'Or : una
a Pau Yila i l'altra a Foix; que l'atorgament es
vincula a la Festa Major i en el seu Pregó serà
oportunament glossada la figura i l'obra d'Espriu,
els mèrits del qual són un valor sobreentès per a
tots els membres de la Corporació; que el Jurat
del Premi Ciutat de Barcelona també li ha donat
el Premi de literatura catalana d'enguany; i que
quan la salut de l'escriptor ho permeti, se li lliu¬
rarà solemnement la Medalla avui concedida.

S'aprova per unanimitat la proposta.

TINÈNCIA D'ALCALDIA DE PLANIFICACIÓ I
ORDENACIÓ DE LA CIUTAT

Aprovar el Plec de condicions que ha de servir
de base per contractar amb les diferents Compa¬
nyies el subministrament de fluid elèctric i la cons¬
trucció d'escomeses per a l'enllumenat públic i per
a les dependències municipals; i facultar la Comis¬
sió municipal permanent per aprovar, si es dóna el
cas, els annexs particulars que s'hagin d'addicionar
a cada ún dels contractes amb les diferents Com¬
panyies adjudicatàries, concretament «Fuerzas Eléc¬
tricas de Cataluña, S.A.» «Hidroeléctrica de Cata¬
luña S.A.»; i «Empresa Nacional Eléctrica del Ri-
bagorzana, S.A.».

El Tinent d'Alcalde de Planificació i Ordenació
de la Ciutat, Sr. Abad, assenyala que la propostamodifica sensiblement les bases per a la contracta¬
ció del subministrament d'energia elèctrica per al'enllumenat públic així com d'una colla de serveis
complementaris a fi de facilitar-ne el control per
part de l'Ajuntament; i que les principals varia¬
cions del nou Plec són : descompte del 6 % en els
preus; condicions riguroses per a la instal·lació d'es¬
tacions transformades; termini màxim de 12 mesos
per a la col·locació de contadors d'energia reactius
(que, podran amortizar-se en dotze mesos amb la
diferència de preu de l'energia) ; terminis rigurosos
per a la desviació de la xarxa existent a la via pú¬blica així com per a la instal·lació d'escomeses a
serveis municipals; i desvinculació de la instal·lació

dels nous punts de llum, del contracte de subminis¬
trament, cosa que permetrà d'obtenir ofertes més
econòmiques.

S'aprova per unanimitat.
Modificar l'acord del Consell ple de 17 de maig

de 1974, relatiu a l'adquisició de la finca, propie¬
tat de «Empresa Nacional de Autocamiones, S.A.»
(ENASA), situada entre els carrers de Portugal,
Monlau, Carreró de la Farinera, Sagrera, Riera
d'Horta i Pegàs, en el sentit que les quatre darre¬
res anualitats que resten per pagar del total de dot¬
ze anualitats, d'import 32.054.425 ptes., es paguin
simultàniament en un sol acte a la propietat; apli¬
car la despesa amb càrrec a la consignació aprova¬
da per la Comissió municipal executiva el 24 de no¬
vembre de 1975; i deixar sense efecte el pagament
ajornat de les esmentades quatre darreres anuali¬
tats, que constava en el referit acord del Consell
ple.

El Sr. Abad comenta que en avançar el pagament
les quatre anualitats encara pendents, la proposta
possibilitarà l'ocupació immediata dels terrenys
d'ENASA situats a la Sagrera i destinats a parc
públic.

El Sr. Vallverdú en la seva condició de President
del Consell del Districte IX-Sud, expressa la satis¬
facció del veïnat perquè amb la proposta es guanya¬
ran quatre anys en la realització del parc de la Pe¬
gaso car, per altra banda l'Àrea d'Urbanisme ha
avançat el concurs de projectes sobre ell.

S'aprova el dictamen amb la rectificació de l'im¬
port total informat per la Permanent que és de
32.044.425 ptes.

La Presidència, amb l'assentiment del Consistori,
disposa el debat conjunt dels dos punts següents de
l'Ordre del dia.

Aprovar la modificació del Programa d'actuació
de 1980.

TINÈNCIA D'ALCALDIA DE FINANCES I
SERVEIS GENERALS.

Aprovar les modificacions de crèdits mitjançant
transferències dins del Pressupost d'Inversions de
1980 i 1982.

Aquest darrer punt es concreta en aquestes dues
propostes informades favorablement per la Comis¬
sió municipal permanent.

Aprovar modificacions de projectes tècnics en el
Pressupost extraordinari d'Inversions 1980, que es
detallen en els documents adjunts.

Aprovar modificacions de crèdits mitjançant
transferències i la substitució de projectes tècnics
en el Pressupost d'Inversions 1982 que es detallen
en els documents adjunts.

El Sr. Abad indica que quant a l'anualitat de
1980, el canvi proposat amplia al Mercat del Clot
unes obres de substitució de cobertes, pensades ini¬
cialment tan sols per al de la Unió; i que quant a
l'anualitat de 1982 es practiquen unes transferències
degudes a reajustaments de quantitats assignades
erròniament.

El Sr. Comalrena de Sobregrau agraeix la devo¬
lució al Consell de Districte del qual és President,
dels 7 milions avançats per a la construcció d'una
escola dintre la seva demarcació i reiteradament
reclamats en sessions anteriors; i demana aclari¬
ments sobre les modificacions acordades a la pas¬
sada sessió, a la qual no pogué assistir, en les assig¬
nacions de lliure disposició dels Districtes.
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El Sr. Abad assenyala que en la distribució, en¬
tre els Districtes, dels fons de lliure disposició s'han
observat sempre els barems aprovats pel Consell
plenari; i que les aparents modificacions obeeixen
a l'extorn de quantitats avançades pels Districtes
per compte de les Àrees.

El Sr. Vallverdú precisa que per aprofitar la
major agilitat de la contractació a través dels fons
de lliure disposició, algunes Àrees traspassen als
Districtes algunes actuacions previstes en llurs pro¬
grames; i que en futurs pressupostos d'inversions
caldrà revisar, en funció de les inversions operades
anteriorment, els coeficients per al repartiment dels
cabals de lliure disposició.

El Sr. Vidal a títol d'exemple concreta que la
quantitat rebuda per un dels Districtes que presi¬
deix, s'incrementà en 20 milions en confir-li l'Àrea
d'Ensenyament les obres d'acondicionament de l'Es¬
cola Mallorca, i la percebuda per l'altre en 4 mi¬
lions i mig en encomanar-li l'Àrea de la Joventut
l'habilitació d'un casals per als joves.

El Sr. Martinez i Fraile destaca que la construc¬
ció de l'escola al·ludida pel Sr. Comalx-ena ha millo¬
rat els equipaments del Districte presidit per l'es-
¡mentat Regidor; que l'Àrea d'Ensenyament ha
desplegat un gran esforç econòmic per acabar les
quatre escoles afectades per la suspensió de paga¬
ments d'Ecisa; i que aquesta ha estat la causa del
retard a tornar al Districte IX la quantitat avan¬
çada per a la construcció d'una escola en aquella
zona.

El Sr. Comalrena de Sobregrau puntualitza que
1 Escola citada costà 14 milions, la meitat dels quals
serien aportats per l'Àrea d'Ensenyament; i cele¬
bra la revisió dels criteris de repartiment dels fons
de lliure disposició.

El Sr. Abad recalca que en unes ocasions els Dis¬
trictes desitjant disposar ben aviat d'un equipa¬
ment, avancen uns diners perquè l'Àrea pugui efec¬
tuar-lo amb el compromís del seu reintegrament
posterior per part d'aquesta i, inversament en al¬
tres ocasions, les Àrees, per utilitzar els mecanismes
de contractació més àgils a l'abast dels Districtes,
posen recursos a la disposició d'aquests; i que un
i altre supòsit poden induir a pensar equivocada¬
ment en una alteració dels criteris de repartiment.

El Sr. Miró demana que es virtualitzi el compro¬
mís del Tinent d'Alcalde assumit en la passada
sessió, de facilitar el compliment del Programa del
1980 en relació als imports adjudicats.

El Sr. Abad manté el seu compromís tot assegu¬
rant que el sistema de processament de la compta¬
bilitat municipal recentment introduït per la In¬
tervenció, permetrà de conèixer l'estat de saldos de
les diverses actuacions a 31 d'agost de 1982 i el
grau de compliment dels Pressupostos d'Inversions
d'ambdues anualitats; i que qualsevol Regidor po¬
dia extreure directament dels llibres de la Inter¬
venció municipal les dades donades per ell a la
passada sessió.

El Sr. Miró interessa quan, concretament, pensa
complir la seva proposta el Tinent d'Alcalde Abad
i aquest contesta que en el termini d'una setmana.

S'aprova per unanimitat la modificació del Pro¬
grama de 1980 i les propostes relatives als Pressu¬
postos de 1980 i 1982, per unanimitat, i per tant,
amb el quòrum de l'art. 3,2 g) de la Llei 40/1981.

Modificar els crèdits per transferències dins el
Pressupost del Servei municipal de Pompes Fúne¬
bres, prorrogat de 1981.

El Tinent d'Alcalde de Finances i Serveis gene¬
rals, Sr. Maragall, diu que mitjançant aquesta trans¬
ferencia s'addicionen 6 milions de pessetes a la
partida de pensions de jubilacions rebaixant en el
mateix import la corresponent a prestacions de
serveis.

S'aprova per unanimitat, i per tant, amb el quò¬
rum de l'art. 3,2 g) de la Lei 40/1981.

Modificacions d'Ordenances Fiscals per a 1983.
Aquest punt de l'Ordre del dia es concreta en la

següent proposta informada per la Comissió muni¬
cipal permanent.

Derogar les imposicions: Taxa sobre rodatge (O.
F. núm. 17), Arbitri sobre riquesa rústica o pecua¬
ria (O. F. núm. 28), Arbitri sobre la ordenació ur¬
banística (O. F. núm. 33) i Arbitri sobre l'augment
del volum d'adificació (O. F. núm. 34), per trac¬
tar-se de conceptes d'escasa entitat econòmica o per
haver desaparegut el fet imposable com a conse¬
qüència de la nova legislació urbanística; estructu¬
rar les vigents Ordenances Fiscals relatives a les
taxes, a l'imposició i a les contribucions especials,
en les següents: Ordenança Fiscal general, O. F.
núm. 1 «De la via pública», «O. F. núm. 2 «Taxes
per serveis generals i per aprofitaments de béns
municipals», O. F. núm. 3 «Taxes per serveis es¬
pecials», O. F. núm. 4 «Museus, parcs i instal·lacions
esportives», O. F. núm. 5 «Taxes per serveis mèdics,
assistencials i higiènics-sanitàris i prestacions dels
laboratoris», O. F. núm. 6 «Serveis fúnebres i ce¬

mentiris», O. F. núm. 7 «Servei d'extinció d'incen¬
dis», O. F. núm. 8 «Aparcament i estacionament vi¬
gilats i circulacions especials», O. F. núm. 9 «Mer¬
cats», O. F. núm. 10 «Llicències per a construcció
i obertura de rases i renovació del paviment», O. F.
núm. 11. «Llicència d'obertura d'establiments», O.
F. núm. 12, «Sanejament i neteja i taxa refosa so¬
bre edificis urbans», O. F. núm. 13 «Taxes de cla-
vagueram i depuració i desguàs de les aigües resi¬
duals», O. F. núm. 14 «Solars edificats i sense edi¬
ficar», O. F. núm. 15 «Solars sense edificar», O. F.
núm. 16 «Serveis de transports en auto-turisme i
altres vehicles de lloguer», O. F. núm. 17 «Incre¬
ment del valor dels terrenys», O. F. núm. 18 «Arbi¬
tri sobre la radicació», O. F. núm. 19 «Impost so¬
bre la circulació», O. F. núm. 20 «Impost munici¬
pal sobre les despeses sumptuàries», O. F. núm. 21
«Impost municipal sobre la publicitat», O. F. núm.
22 «Recàrrecs», O. F. núm. 23 «Arbitris amb fins
no fiscals», O. F. núm. 24 «Contribucions especials»
aprovar per a l'exercici de 1983 i successius, les mo¬
dificacions que s'expressen en el document adjunt
(annex núm. 1), així com el text refós (annex núm.
2), amb l'inclusió de les esmentades modificacions.

El Sr. Maragall presenta l'anterior proposta dient
que la documentació tramesa als Regidors consis¬
tia en el text refós de les noves Ordenances per a
1983 —elaborat segons els nous mètodes que en per¬
metran l'actuació permanent—, la síntesi justifi¬
cativa de les modificacions proposades, l'annex ta-
rifari, i el full estimatiu dels valors a liquidar i de
la mitjana d'increment; que els principis inspira¬
dors de la revisió fiscal per a l'any vinent han estat
la moderació i la simplificació del sistema tributa¬
ri municipal; que la moderació es palesa en la mit¬
jana d'increment del 7 % per al conjunt de les Or¬
denances (inferior a l'augment del cost de la vida i
que, per tant, representa una disminució dels in¬
gressos municipals) ; i del 10 % de les taxes muni¬
cipals, excepte la de recollida d'escombraries que
només creixerà en un 5 % gràcies a les negociacions
realitzades per l'Àrea de Serveis municipals amb les
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empreses concessionàries, mentre qvxe els impostos
municipals immobiliaris no experimentaran cap
puja perquè enguany no correspon retocar el plà¬
nol de valors del sòl: repta, doncs, a les Administra¬
cions públiques i a les empreses privades a demos¬
trar una política de preus més moderada que la
d'aquest Ajuntament; que la simplificació queda
patent en la reducció del nombre d'Ordenances de
40 a 25 que poden agrupar-se en: taxes de la via
pública, per serveis generals, per serveis personals,
per ordenació de la Ciutat i per serveis a la propie¬
tat, arbitris i impostos municipals, i contribucions
especials; que tal tasca, tècnicament difícil, no lia
comportat una eliminació d'exaccions però les ba
fet més comprensibles; que les finances municipals
ban entrat en un camí de progressiu reequilibra-
ment i l'esforç fiscal desplegat en anys anteriors ha
possibilitat la moderada revisió fiscal per al proper
any, en la qual han incidit també: 1) la situació de
crisi econòmica (car, si bé l'Ajuntament necessita
recursos per anivelllar els seus Pressupostos i ex¬
pansionar els seus serveis, el ciutadà és més sensi¬
ble a l'exigència de recursos addicionals), i 2) la
contenció de costos, (que ha permès montar un
Pressupost sobre la idea d'uns costos unitaris) ben
evident, per exemple, en el plec de condicions per
al subministrament de fluid elèctric, aprovat abans,
i en el decret d'autosubministrament d'energia elèc¬
trica produïda per la Planta incineradora d'escom¬
braries, aixi com en els acords sobre les contractes
de recollida de brossa; que davant la possibilitat
d'una nova legislació tributària local i d'un canvi
de govern, no és convenient escometre amb afany
perfeccionista una restructuració a fons de les nos¬

tres Ordenances que quedaria superada al cap de
pocs mesos; que per altra banda, sobre el ciutadà
graviten, a més dels costos econòmics, uns costos
psicològics representats per la complicació, per la
variació constant i per la manca de transparència
dels tributs que recauen damunt seu i això acon¬
sella també d'extremar la prudència a l'hora d'in¬
troduir canvis; que les modificacions proposades
no pequen de demagògiques perquè anem vers
l'equilibri financer i el dèficit monetari que, en
prendre possessió l'actual Consistoiú, era, sense
comptar els transports públics, de 12.000 milions
de pessetes, s'ha estabilitzat entorn als 8.000, fet
que suposa una disminució en termes reals; que el
rendiment de les modificacions avui proposades, es
calcula en uns 1.600 milions de pessetes i espera
obtenir-ne altres tants per la via de la millora de
la gestió fiscal i aconseguir-ne 3.000 més per incre¬
ment dels conceptes de contribució urbana, de lli¬
cència fiscal i de participacions en ingressos estatals
de manera que per a l'any vinent estima un aug¬
ment de recursos de l'ordre dels 6.000 milions que
podran aplicarse a personal, compra de serveis,
transferències i càrrega financera en la proporció
de 2.000, 1.000 i 2.000 milions respectivament acos¬
tant-nos a una situació de cobertura de les nostres

necessitats, per a la qual cosa cal també resoldre els
mecanismes de compensació per sufragar el déficit
produit pels serveis prestats pel Municipi sense ésser
de la seva estricta competència, i exigits pel fet de
la capitalitat de Barcelona i el dinamisme dels seus

ciutadans a reclamar serveis.

Segueix dient que és propòsit seu aplicar el Pres¬
supost de 1982 dictaminat per la Comissió informa¬
tiva car li sembla racional i objectiu peró, si ins¬
tàncies administratives superiors no n'asseguren la
cobertura del dèficit, en una propera sessió caldrà
acordar una sèrie de transferències perque la màqui¬

na municipal pugui funcionar fins a fi d'any a ple
rendiment; que s'ha començat a tramitar un Pres¬
supost suplementari d'Invex-sions, a desenvolupar
durant 1983, per a 40 o 50 milions de dòlars, ele¬
vat ja a la omissió de Finançament exterior, per a
nodrir el qual es compta amb ofertes estrangeres
prou importants i que pensa poder sotmetre a
l'aprovació del Consell plenari dintre d'uns dos
mesos; que entre 1979 i 1982 el montant del Pres¬
supost Ordinari de l'Ajuntament ha passat dels
20.000 als 54.000 milions de pessetes però, correla¬
tivament, els Pressupostos generals de l'Estat crei-
xeren el 20,56 %, el 42,63 %, el 25,21 % i el 26,95%
en cada un dels anys compresos en l'indicat perío¬
de, amb el vot favorable dels Centristes i dels Con¬
vergents si bé aquests últims, després d'una esme¬
na a la totalitat, s'oposaren enguany a algunes par¬
tides; que els 22.200 milions que el 1977 pagava
la Província de Barcelona per l'impost del tràfic
d'empreses es convertiren el 1981 en 57.200 milions
passant la quota per càpita corresponent al ciutadà
de Barcelona de 5.110 a 11.915 pessetes amb un
augment l'últim any de 3.400 pessetes per habitant
respecte de l'anterior, tot això també amb el vot
favorable de les forces polítiques esmentades; que
1 aportació territorialitzable de la Província de Bar¬
celona als Pressupostos generals de l'Estat és de
279.000 milions de pessetes —un 16,7 % i la nostra
Ciutat hi contribueix amb 185.000 milions de pesse¬
tes, de manera que la quantitat aportada per habi¬
tant sobrepassa les 100.000 pesettes, 40.000 de les
quals reverteixen a la Generalitat, mentre que els
recursos totals per habitant dels Municipis catalans
són unes 15.000 pessees que en el cas de Barcelona
s'eleven fins les 30.000; que l'evolució de la fiscali-
tat s'ha caracteritzat per una forta preponderància
del dinamisme fiscal de l'Estat i un manteniment
del nivell d'ingressos de l'Ajuntament de Barcelona
gràcies a transferències de l'Estat equivalents a un
23 °/o dels nostres recursos: 6.000 pessetes per ha¬
bitant per la participació en el Fons de Cooperació
Municipal, i altres 10.000 per la subvenció per
anivellar el nostre dèficit pressupostari; que en
comparació amb altres països europeus la despesa
pública local espanyola és ben migrada puix l'any
passat només representava un 9,7 % del sector pú¬
blic —-quasi el mateix percentatge de l'any 1970—
quan a França arribava al 15,3 %, a Italia al 19,7
per cent i a Gran Bretanya al 25,6 °/o de manera
que per equiparar-nos a tais països hauriem de tenir
un Pressupost de 90.000, 120.000 i 160.000 milions
de pessetes respectivament; que no es pot, doncs,
parlar d'invasió per part dels Ajuntaments de
camps que no els pertoquen; que la despesa públi¬
ca ha de créixer en l'àmbit local perquè, en acos¬
tar-se al ciutadà, la seva eficàcia augmentarà; que
la participació dels Municipis dintre del sector pú¬
blic local ha minvat i la de Barcelona es troba ara

estabilitzada entorn l'li,68 % quan el 1975 era del
14 % ; que la nostra tendència a l'equilibrament
financer obeeix, doncs, a una bona gestió palesa en
l'evolució: a) dels valors liquidats, perquè el défi¬
cit pressupostari d'enguany, serà en termes reals in¬
ferior en un 33 % al de 1979, b) del pes de la nò¬
mina dintre del Pressupost —exponent de la capa¬
citat per a crear nous serveis— que després de pu¬
jar el 1979 fins el 63 % com a conseqüència del re¬
coneixement de partides extrapressupostàries, s'ha
reduït fins el 47 % esperat per enguany, sense de¬
triment de les retribucions del personal; c) dels
ràtios de solvència comparatius del valor del deute
amb el valor capital o sia, amb la capacitat, capita-

r
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litzada al tipus d'interès mitjà del deute, de gène-
rar ingressos típics la qual és ara superior en un
80 % al valor del deute total; d) de l'estructura
dels ingressos, on es reflecteix l'esforç per actualit¬
zar les tarifes de taxes congelades des de feia anys

per raons demagògiques, així com el notable crei¬
xement de les transferències estatals de 2.329 mi¬

lions de pessetes a 10.743 o a 19.118 milions, si s'hi
computa la subvenció del dèficit.

Diu per últim que en conjunt la pressió fiscal
del nostre Ajuntament, que disminuirà en termes
reals tot i augmentar una mica en termes moneta¬
ris per no caure en actituds demagògiques, era
l'any passat de 223 ptes. mensuals en els tributs so¬
bre la residència (recollida d'escombraries, clave¬
gueram i depuració d'aigues), de 289 ptes. al mes
per vehicle en l'impost sobre circulació i de 7.000
ptes. mensuals per local en els tributs de les acti¬
vitats comercials i industrials (radicació, clavegue¬
ram i recollida de brossa) ; que el ciutadà de la
zona metropolitana de Barcelona no paga pas més
impostos que el de Madrid i no es poden establir
comparacions entre l'esmentada ciutat i la nostra
perquè Barcelona és el nucli de tot una àrea metro¬
politana i Madrid està vertebrat en un sol Munici¬
pi; que segons una enquesta en poder seu, l'evolu¬
ció de les Ordenances fiscals i dels Pressupostos dels
principals Municipis de Catalunya, fins i tot els
governats per Convergència i Unió, segueix una tra¬
jectòria similar a la d'aquest Ajuntament perquè
tots parteixen d'una incuria quant als recursos i
d'una demanda social de serveis: així, els Ajunta¬
ments d'Olot i Vic preveuen increments fiscals de
l'ordre del 25 i del 20 % respectivament, i a la
darrera localitat la recollida d'escombraries pujarà
entre el 39 i el 40 % com a conseqüència de la nova
contracta on es fixa un augment del 88 % en dos
anys.

El Regidor adjtint a la Tinència d'Alcaldia de Fi¬
nances, Sr. Sanchez i Juliachs, després d'aludir a
les rectificacions, repartides al començament de la
sessió, introduïdes en el text inicial de les Ordenan¬
ces a conseqüència dels debats al si de la Comissió
informativa i de la Permanent, destaca la tasca de
compactació refonent en un sol text diversos con¬
ceptes homogenis, matèria abans cada un d'ells
d'una Ordenança independent, així com de classi¬
ficació de les noves Ordenances segons la seva na¬
turalesa i de simplificació en els sistemes de càlcul
de les quotes i en la gestió dels diferents tributs si
bé lamenta que la subsistència d'un marc legal ana¬
crònic que no assegura un finançament correcte,
no hagi permès escometre una revisió a fons de la
nostra fiscalitat.

Subratlla tot seguit que les principals modifica¬
cions avui introduïdes són: a l'Ordenança fiscal ge¬
neral: la substitució del concepte d'interès legal pel
d'interès bàsic del Banc d'Espanya, i la reforma
dels processos d'investigació i d'inspecció; a la núm.
1, en la qual es refonen les mims. 1 i 2 d'abans: un
increment mitjà del 10 %, l'exempció per a les
obres d'habilitació d'edificis urbans i la no subjec¬
ció de les filmacions a la via piíblica; a la núm. 2,
que agrupa les anteriors 3 i 5: un increment mitjà
del 10 % i la supressió del pagament de segell mu¬
nicipal per les activitats d'interès per a la comuni¬
tat; a la núm. 3, que incorpora les núms. 4 i 12 del
present exercici: una puja de tarifes del 10% que
no afecta, però, el Conservatori de Música; a la
núm. 4: una elevació de tarifes també del 10 %
conservant els preus d'entrada al Museu Picasso i
al Museu d'Art de Catalunya i fixant la del Museu

Clara ; a la núm. 5, que inclou les núms. 8 i 9 ac¬
tuals: una alça igualment del 10 %, l'establiment
de reduccions del 60 % quan els ingressos no du¬
pliquin el salari mínim, i la tarifa reduïda, en ca¬
sos de necessitat, per a l'assistència psiquiàtrica; a
les núms. 6 (formada amb les núms. 10 i 26 d'en¬
guany) 7 i 8 (integrada per les núms. 6, 7 i 23
d'ara) : increments del 8 % a la primera i del 10 %
a les altres dues; a la núm. 9, on a última hora
s'ha ajornat la restructuració de les bases en fun¬
ció de la superfície de les parades: la introducció
d'una tercera categoria de mercats que representarà
una reducció important per a part d'ells; a la mim.
10: el manteniment del sistema de liquidació segons
un percentatge del pressupost de les obres respec¬
tives; a la núm. 11: l'actualització dels mínims, que
havien quedat desfasats, partint de l'estimació dels
preus de lloguer segons la superfície ocupada i la
categoria comercial del carrer i aplicant uns ¡correc¬
tors quan se superen els 200 m2 i en funció de
l'epígraf de llicència fiscal, tot això amb el propòsit
d'evitar el frau; a la núm. 12: un increment tari-
fari limitat al 5 %, justificat per l'evolució dels
costos dels serveis en els últims anys, l'establiment
de tarifa per al nou servei de recollida domiciliària
a petició sense suprimir, però, el servei —gratuit—
de recollida de mobles mitjançant Contenidors si¬
tuats al carrer; a la núm. 13 : l'homogenització dels
procediments de gestió tributària establint les tari¬
fes en un percentatge sobre el preu de l'aigua que
serà del 15 % pel clavegueram i del 32 % per a la
depuració; a la núm. 17: el canvi de fórmula per
al càlcul del preu inicial donada la vigència trienal
dels plànols de valoracions; a la núm. 18: un aug¬
ment del 10 %, la clàusula de salvaguarda per
aquest percentatge i la bonificació del 50 % per a
teatres i sales de concert; a la núm. 19: una puja
del 10 %; a la núm. 20: la rebaixa del tipus impo-
sitiu per a les travesses dels frontons per tal d'evi¬
tar la desaparició de l'únic existent a la Ciutat; a
la núm. 21: l'increment tarifari del 10%; i a la
núm. 24: la modificació dels preus unitaris.

Tanca la seva exposició recalcant que l'increment
mitjà de la revisió avui proposada s'estima en un
7 % entre un màxim del 10 i un mínim del 5.

El Sr. Comas lamenta que el Sr. Maragall en la
seva intervenció hagi incomplert el compromís as¬
sumit a conseqüència d'un prec de Convergència i
Unió, de trametre prèviament la documentació re¬
ferent a imputacions a altres Grups per qüestions
que no afectessin a la competència municipal. Indi¬
ca que algunes de les afirmacions fetes per l'equip
de govern no són veritat i no poden tenir la degu¬
da verificació com és desitjable en la pràctica polí¬
tica; que fa cosa d'un any assenyalà que no es deia
la veritat quant a reclamar una participació dels
Ajuntaments en els Pressupostos estatals i poste¬
riorment, durant la discussió parlamentària de tals
Pressupostos el Ministre d'Hisenda confirmà la seva
tesi; que els percentatges d'increment de la fisca¬
litat en els diferents Municipis, adduïts pel Sr.
Maragall no responen a la realitat i per tal com no
li agrada sostenir coses sense provar-les, es compro¬
met a lliurar a l'esmentat Tinent d'Alcalde i al Con¬
sistori les seves dades sobre tal qüestió —ara no les
té a mà-— que varen ésser discutides dies endarrera
en un debat radiofònic entre representants dels di¬
versos Partits i no eren pas coincidents amb les fa¬
cilitades pel Sr. Maragall; que, al seu juí, tampoc
és del tot exacte l'estimació d'una mitjana d'incre¬
ment del 7 % si bé ha de reconèixer que l'any pas¬
sat hi havia una diferència més gran entre els seus
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càlculs i els de l'Àrea de Finances; que no s'ha fa¬
cilitat el desglossament de la major recaptació es¬
perada per l'increment de tarifes i per la millora
de gestió i això no afavoreix pas la transparència
proclamada però no practicada per l'equip de go¬
vern el qual, per altra banda, l'any passat insistia,
en un índex d'increment del 10 % fins i tot des¬
prés d'haver suggerit determinades reduccions, in¬
ventant així unes noves matemàtiques; que no s'ha
complert el compromís, anunciat fa un any, d'apro¬
var abans del 30 de juny les Ordenances per a 1983 ;
i que la postura del seu Grup ha estat sempre co-
herens puix ajudà a redreçar la situació econòmi¬
ca assumint la gestió d'una Àrea gens fàcil, i con¬
tribuí al funcionament de la màquina municipal
però deixà de donar el seu suport quan s'oferí una
política contrària, al seu juí, als interessos de Bar¬
celona i als pronunciaments anteriors del propi
Consell plenari, després d'haver expressat prèvia¬
ment la seva preocupació al respecte, i per això
abandonà el Govern municipal.

Significa que contràriament a les afirmacions
realitzades, la despesa no s'ha disciplinat puix no
basta adduir, com ha fet el Sr. Maragall, les xifres
del Pressupost Ordinari, ja que no es pot prescin¬
dir de les previsions del de Liquidació de deutes ni
d'algunes partides del d'Inversions, que per la seva
naturalesa eren més pròpies de l'Ordinari: així, per
exemple, sumant el Pressupost Ordinari de 1979 la
part del de Liquidació de deutes no corresponent a
Transports publics, s'arribava als 30.000 milions i
les previsions de despesa per enguany totalitzen 60
milions de pessetes car legalment no s'hi pot ome¬
tre la part corresponent a càrrega financera i hi
manquen a més altres 1.000 milions pel capítol I;
que en tres anys s'ha duplicat, doncs, la despesa
pressupostària passant el capítol I de 14.800 a 26.000
milions (fet del qual caldria esbrinar les causes

perquè si no hi ha creixement de la plantilla, se¬
gons s'ha afirmat, tampoc es deu a l'augment de les
retribucions malgrat haver obligat al personal a
treballar una hora més) i els capítols III i IX de
7.300 a 12.282 milions de pessetes; que el ciutadà
ha de conèixer l'import del dèficit real que segons
el Tinent d'Alcalde responsable, primer importava
2.500 milions de pessetes i després 5.000 milions
quan realment ha estat d'I1.000 milions, segons es
desprèn de les declaracions efectuades diumenge
passat per l'Alcaldia; que, a despit de les manifes¬
tacions en sentit contrari, des de 1979 el dèficit
municipal ha anat creixent d'any en any com es
podria comprovar creant la Comissió consistorial
reiteradament preconitzada pel seu Grup, o a tra¬
vés del dictamen d'un Organisme independent; que
malgrat la crisi, no s'actua amb congruència puix
per a justificar els increments no es pot recórrer al
concepte de pessetes constants per quant ni els co¬
merciants ni els treballadors poden actualitzar els
seus ingressos en funció a tal concepte que ha que¬
dat fora de context; que des de la seva entrada al
govern municipal, el seu Grup ha vingut propug¬
nant la necessitat de superar la discriminació fiscal
patida pels barcelonins en relació als habitants de
la resta de Municipis espanyols però per altres prio¬
ritats s'ha continuat sacrificant als nostres ciuta¬
dans; que per exemple, com demostren rebuts en

poder seu, un veí dels Nou Barris paga per radica¬
ció més del doble que un altre d'Alcorcón i és ur¬
gent corregir aquest agravi comparatiu perquè no
hi ha cap motiu que el justifiqui i en tres anys de
vida consistorial no s'ha plantejat amb caràcter
preferent la solució d'aquest problema.

Acaba dient que per aquestes consideracions el
seu Grup votarà negativament el dictamen i pre¬
guntan: quan el Grup socialista a les Cortes espa¬
nyoles s'ha oposat a determinades despeses, com les
corresponents a l'atur, o a l'increment del 500 %
dels ingressos dels Ajuntaments, i si no sap l'es¬
mentat Grup que cal tenir equilibrats pressupostà-
rianient ingressos i despeses (un desequilibri d'un
bilió de pessetes és una barbaritat que es pagarà
cara més endavant), qüestions que ara només deixa
apuntades perquè també seran abordades avui en
un prec presentat pels Regidors Convergents ja que
en no permetre-se'ls proposar acords, han de recór¬
rer a tal via per deixar constància de la realitat
davant dels atacs de què és objecte la seva Coalició.

El Sr. López-Pinto, després de coincidir amb el
Sr. Comas sobre la necessitat d'aportació prèvia dels
documents relatius a temes que ultrapassen el marc
municipal i que hom vulgui tractar en el curs de
les deliberacions corporatives, diu que no basta in¬
vocar un percentatge d'increment anual inferior al
del cost de la vida per fonamentar la moderació de
la revisió fiscal en debat sinó que caldria compa¬
rar els índexs d'increments fiscals del 1.979 ençà,
amb els augments de costos produïts en igual pe¬
ríode puix, per exemple, en aquell any el cost de
la vida pujà un 15,6 °/o i les Ordenances municipals
el 23 % ; que no es pot parlar d'agravis compara¬
tius amb els ciutadans d'altres poblacions, com ha
fet el Sr. Comas, si quan s'ha estat Tinent d'Alcal¬
de d'Hisenda i Pressupostos no s'ha tingut en comp¬
te tal qüestió; que segons les estadístiques 100 ptes.
de 1979 equivalen a 173 del setembre de 1982 però,
en canvi, per cada 100 ptes. tributades a l'erari mu¬

nicipal en aquell anv se'n tributaran 178 l'any
1983: així doncs, durant el període de govern so¬
cialista la fiscalitat municipal a Barcelona ha cres¬
cut per damunt del cost de la vida; que gràcies a
la bona gestió desenvolupada durant la permanèn¬
cia del Sr. Comas al front de les finances munici¬
pals, els valors liquidats any per any augmentaren
extraordinàriament per després tornar a baixar;
que la taxa de recollida d'escombraries s'apuja en¬
cara en un 5 % esperant recaptar 5.387 milions de
pessetes quan enguany n'ha produït 5.150 per aten¬
dre uns serveis que només n'han costat 4.679 de
manera que el marge li sembla excessiu malgrat les
despeses previsibles en la Planta incineradora i en

l'Abocador; que l'augment de les taxes genera in¬
flació tant real com psicològica amb el seu procés
subsegüent de repercussió; que s'ha desoït el seu
suggeriment d'analitzar la incidència de cada Or¬
denança sobre els diversos subjectes passius (uni¬
tats familiars i negocis) per tal d'aconseguir una
distribució més justa de la càrrega tributària; que
les comparacions amb altres Ajuntaments queden
desvirtuades si es limiten a un sol any. Clou la seva
intervenció demanant que l'increment de les Orde¬
nances s'equipari, en tot cas, al de l'índex pel cost
de la vida durant tot el période de mandat de l'ac¬
tual Consistori i que s'estudiï la incidència de les
diferents figures tributàries sobre els respectius
subjectes passius.

El Sr. Ponseti justifica el vot negatiu dels Regi¬
dors d'Esquerra Republicana tot considerant que
les poques variacions introduïdes a les Ordenances
vigents enguany no obeeixen a la perfecció de la
normativa vigent sinó al desig d'evitar crítiques o
de traspassar al nou equip resultant de les eleccions
la tasca de milloraria; que comprèn la inèrcia de
no canviar les coses perquè en un curt període de
temps és dificil copsar la complexitat d'una Admi-
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nistració com la nostra però al cap de quatre anys,,
l'excusa ja no es vàlida i en aquest temps es podia
haver desenvolupat una doctrina i haver establert
unes sòlides hases de bon govern estudiant unes ta¬
xes i impostos que fossin models de bona gestió,
sempre ben vista i aprofitada per qualsevol Partit
polític; que les taxes per serveis solament són jus¬
tes si es corresponen al preu just dels serveis pres¬
tats, el qual és el resultat d'una bona gestió i d'una
organització empresarial modèlica; que l'Ajunta¬
ment no ha realitzat mai cap estudi del cost real
dels diferents serveis com seria desitjable al cap de
quatre anys per saber quines eren les tarifes justes
a què haviem de tendir; que el coneixement dels
mals és allò que més ajuda a curar-los i avui s'ad¬
ministra sense diagnòstic ni pronòstic per saber si
s'aplica una bona terapèutica; que Esquerra Repu¬
blicana s'oposa a la persistència de diferències en
el pagament d'un mateix servei segons sigui la ba¬
rriada, és a dir, a la subsistència de coeficients
correctors, introduïts durant la dictadura, per aju¬
dar les persones amb menys capacitat econòmica,
puix no es resolt la fam dels pobres donant-los
peixos sinó ensenyant-los a pescar; que el seu Grup
s'oposa a tais coeficients correctors per la seva in¬
justícia intrínseca: és absurd que un restaurant,
per exemple, pagui menys per recollida d'escom¬
braries si es traállada a la plaça de Llucmajor que
si roman al carrar Mallorca, sense significar amb
això que totes les taxes hagin d'ésser independents
de la zona car un gual no reporta el mateix bene¬
ficio a la Via Layetana que al carrer de l'Artesania;
que els arbitris, difícils sempre de defensar, han de
tenir, almenys, una qualitat : no donar lloc a agravis
comparatius perquè aleshores esdevenen intrínseca¬
ment injustos i cal modificar-los: així, per exem¬
ple, la Corporació és conscient de la injustícia de
l'arbitri de radicació en tractar igual el petit boti¬
guer i la multinacional o el joier i l'adroguer, tan¬
mateix després de quatre anys encara no ha estat
revisat; que també és injust l'impost de publicitat,
la ridícula tarifa del qual permet la invasió de pro¬
paganda dintre la Ciutat, degrada l'ambient, fe¬
reix la sensibilitat, deteriora façanes i prodiga tan¬
ques publicitàries per un preu inferior al de mitja
plana de publicitat en un diari; que tot i reconèi¬
xer la possibilitat d'acceptar algunes modificacions
en consonància amb la política de millores esmen¬
tada per ell, així com l'esforç dels serveis compe¬
tents per refondre figures i superar injustícies, resta
encara molta feina per fer; i que la distribució de
taxes i arbitris és la pedra de toc per posar a prova
doctrines i programes i ha de procurar una despesa
pública eficaç i rendible i això no ha estat assolit
per l'equip de govern.

El Sr. Rahola significa que, per a facilitar-ne
l'anàlisi, calia haver tramès abans les estimacions
lliurades avui matí que, per cert, no quadren amb
les xifres facilitades al si de la Comissió informativa
on s'indicà que en el primer semestre d'enguany la
recaptació d'impostos i taxes municipals havia pu¬
jat un 40 % i els valors liquidats un 30 % mentre
que el Tinent d'Alcalde de Finances i Serveis Ge¬
nerals havia estimat en un 12 °/o els increments
acordats per enguany, de manera que el pronòstic
del seu Grup, que els avaluava en un 22 %, va
quedar curt. No desitja ara entrar a discutir l'exac¬
titud de la mitjana del 7 °fo d'augment per a 1983
però el preocupa com amb tal percentatge, que re¬
presenta una disminució d'ingressos en termes cons¬
tants, es podrà anivellar el Pressupost de l'any vi¬
nent si el d'enguany encara no s'ba pogut quadrar.

Pregunta, per tant, si hi ha traçat algun camí per
resoldre aquest problema la solució del qual, al
seu entendre, depèn d'un projecte de llei de finan¬
çament d'aquest Ajuntament pendent a les Corts i
no contemplat el programa del Partit que s'albira
com a guanyador de les eleccions, així com d'unes
transferències pels serveis no obligatoris la obten¬
ció de les quals és ben remota segons la comunica¬
ció del President de la Generalitat. Estima, doncs,
extremadament greu la situació present perquè l'ac¬
tual Consistori no pot deixar les coses quasi com
les va trobar i calia, almenys, haver presentat avui
un esboç de pressupost per al proper exercici.

El Sr. Miró observa que les noves Ordenances res¬
ponen a les circumstàncies electorals de la convo¬
catòria d'aquesta sessió i de l'any en què regiran;
que l'equip de govern encara les hauria volgut més
moderades si el moment econòmic municipal no
hagués estat tan desastrós; que cal emmarcar-les
també dins del context temporal que culmina el
mandat de l'Alcalde Sr. Narcís Serra i que es carac¬
teritza pels següents factors, ben eloqüents: lr. un
dèficit de 8.000 milions que impideix de tancar el
Pressupost d'enguany; 2n. una previsió de dèficit
real en aquest exercici xifrat en altres 4.000 o 5.000
milions més; 3r. un endeutament, a finals de 1981,
de 84.000 milions de pessetes que arribarà fins els
100.000 a la fi d'aquest any quan el 1978 n'impor¬
tava 48.000 milions; 4t. uns increments fiscals, en¬

guany moderats per una intenció electoralista, però
que arriben al 75 % contemplant-los amb una pers
pectiva de quatre anys. Davant d'aquest panorama
inquireix, doncs, com és possible parlar de reequi-
libri econòmic i de contenció de costos, quines me¬
sures es pensa adoptar per frenar l'endeutament de
la Ciutat, com es pensa elaborar el Pressupost de
1983 i quines previsions de fiscalitat seran necessà¬
ries en acabar el mandat de l'actual Consistori per
afrontar la situació creada. Opina que les compa¬
racions sobre l'evolució del Pressupost estatal i del
municipal ordinari són confoses perquè el primer
inclou inversions i el nostre no i perquè cal, tam¬
bé, computar partides omeses, amb llicència legal,
en els nostres estats de despeses; que a Catalunya,
els Ajuntaments que més han incrementat la pres¬
sió fiscal són, sense cap mena de dubtes, els regits
per governs de tipus similar al de Barcelona fet, per
altra banda, lògic perquè la valoració d'un govern
socialcomunista es fa des de la millora del servei,
punt en el qual la Ciutat donarà el seu veredicte
dintre d'uns mesos; que en definitiva, l'Ajuntament
no ha tingut una política econòmico-financera cla¬
ra pasant per tres fases diferents a l'hora d'enfo¬
car-la: 1.a la de defensa de les negociacions comu¬
nes a les grans ciutats tot i sabent que Barcelona
no en treuria compensacions suficients; 2.a la dels
acords amb l'Administració central que no han pas
resolt les dificultats pressupostàries de l'any passat
ni d'aquest; i 3.a la de reclamar subvencions pels
serveis diferencials, que és la postulada des de bon
principi per determinats Grups. Acaba dient que
l'equip de governs s'ha equivocat greument a l'hora
de traçar la seva estratègia i per això ens trobem
ara sense presupost i amb un endeutament com mai
aquesta Casa no havia conegut.

El Sr. Pujadas destaca que la revisió fiscal pre¬
sentada pretén de cobrir les despeses generades pels
diversos serveis, simplificant les diferents Ordenan¬
ces i millorant les relacions entre el contribuent i
l'Administració però que tals intencions no tenen
després una traducció efectiva; que l'Ajuntament
no pot erigir-se en jutge de la justa distribució dels
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tributs entre les diferents zones urbanes en base a

una presumpció discriminatòria que parteix d'esti¬
mar un igual poder adquisitiu a tots els residents
en el mateix barri; que girant la taxa de clavegue¬
ram i depuració sobre la base del preu d'aigua i
no sobre el volum consumit, com es feia fins ara,
es produiran amb el temps, desfassaments entre la
recaptació per tals conceptes i els costos del servei
per quant l'aigua és un bé cada dia més escàs i el
seu preu tendeix a créixer més ràpidament que
les despeses per a la prestació de tals serveis; que
en relació a 1979, la quota de l'arbitri de radicació
creixerà un 76 % a pesar que la situació de crisi no
aconsella agreujar la pressió fiscal que pesa sobre
empreses i professionals, especialment quan s'ha
apujat fa poc la llicència per a l'exercici de llurs
activitats, l'import de la qual reverteix a l'erari
municipal; que l'augment dels mínims de la llicèn¬
cia d'obertura d'establiments (que oscil·lava entre
les 8.000 i les 40.000 pessetes segons les categories
dels carrers i se situarà l'any vinent entre les 48.000
i les 240.000) és també preocupant car el propòsit
d'impedir el frau oblida les circumstàncies diverses
que influeixen en el preu de l'arrendament, així
com el fet que, tractan-se de locals ocupats per
llurs propietaris, la base és la renda cadastral fixa¬
da per l'Administració; que es reafirma en la peti¬
ció del seu company de Grup, Sr. López-Pinto, de
no increment durant 1983 de les taxes fiscals per les
següents raons: 1.a per no contribuir a la inflació;
2.a per no descompensar les economies familiars en
la situació actual d'atur; 3.a perquè l'increment de
valors liquidats i el suport de l'Administració esta¬
tal, aconseguits entre 1979 i 1982 aconsellen cercar
una millora en el control de la despesa car s'ha
triplicat el dèficit lieredat de l'anterior Consistori;
i 4.a perquè la deflació i la reducció de l'índex
d'atur, previstes en els programes electorals, recla¬
men un equilibri fiscal.

El Sr. Bueno tot recordant que el Sr. Comas lia
fonamentat el vot negatiu dels Regidors Conver¬
gents en la manca de control de despesa, en la con¬
veniència de congelar, en un moment de crisi, la
fiscalitat, i en la discriminació patida pels barcelo¬
nins en relació als altres ciutadans de l'Estat, entén
que la proposta en debat no es caracteritza pas pels
criteris, invocats pel Sr. Maragall de moderació,
d'atenció a la sensibilitat del ciutadà i de simpli¬
ficació, que ha estat només formal. Per demostrar-
ho centra la seva exposició en l'anàlisi concreta
d'algunes Ordenances dient: a l'impost de circula¬
ció, es proposen, oblidant les puges dels exercicis
anteriors, uns augments, del 12 % per a les moto¬
cicletes i del 13 % per als ciclomotors i camions,
superiors a la mitjana espanyola i que penalitzen
la circulació lleugera fins el punt que la tarifa d'es¬
tada al dipòsit municipal s'eleva en un 25 % per a
les bicicletes i en un 67 % per a les motocicletes;
que la taxa de sanejament i neteja s'apuja en un
5 % malgrat les asseveracions d'baver contingut el
cost del servei, que s'ha desvirtuat la naturalesa
jurídica de la taxa de clavegueram i depuració des¬
lligant-la de tota relació amb el cost de tal servei
en girar-la en un percentatge sobre el preu de l'ai¬
gua; que l'arbitri de radicació s'elevarà encara un
10 % oblidant els increments experimentats per la
llicència d'activitats industrials, comercials i pro¬
fessionals; que la revisió dels mínims de la llicèn¬
cia d'obertura d'establiments en un percentatge que
arriba al 600 % parteix d'una presumpció, aberrant
d'intencionalitat defraudatòria en tots els seus ciu¬
tadans, en lloc de potenciar la inspecció per a per¬

seguir el frau, i colapsarà l'activitat comercial i
professional; que per les anteriors raons el seu
Grup votarà negativament el dictamen i recomana
la congelació de les nostres Ordenances.

El Sr. Sánchez i Juliachs contesta les anteriors
intervencions i tractant primerament les objeccions
concretes a les diverses Ordenances, diu que la
quantitat esmentada pel Sr. López-Pinto correspon
al rendiment total de l'Ordenança núm. 12 que
engloba la taxa de neteja i la taxa refosa sobre edi¬
ficis urbans mentre que pel concepte d'escombra¬
ries es recaptaran 4.987 milions xifra que comprèn
recuperacions d'exercicis anteriors; que a l'expe¬
dient figuren dades sobre els costos dels serveis
corresponents a cada Ordenança però, a més, ja es
troben molt avançats i fins tot han estat publicats
els estudis sobre els costos de fucionament de l'A¬
juntament; que el percentatge dels increments cal
avaluar-lo en fució dels valors liquidats i no de la
recaptació, com lia fet el Sr. Rahola, en la variació
de la qual influixen també les millores de gestió
com és el cas de l'arbitri de radicació, de la taxa
de sanejament i neteja i de l'impost de circulació;
que la proporcionalitat entre els valors recaptats i
els liquidats se situa en el 84% i això és prova del
millorament de la gestió recaptatòria; que quant
a la llicència d'obertura d'establiments, no es poden
fer visions apocalíptiques ni és vàlid veure incre¬
ments dels 600% en els nous minims de 48.000 a
240.000 pts. (xifra aquesta última que correspondria
a un lloguer de 45.000 pts. mensuals per a un local
de 200 m. situat a la Diagonal) puix la reforma no¬
més pretén evitar declaracions inferiors a tal quan¬
tia quan la immensa majoria d'elles assenyalen
imports superiors; que el percentatge del 67% citat
pel Sr. Bueno, representa un augment de 50 pts.
diàries per la permanència d'una motocicleta al
dipòsit municipal i les quotes anuals de 330 pts.
per un ciclomotor, de 1.100 pts. per un turisme de
menys de 8 c.v. i de 3.300 pts. per un cotxe de 8 a
12 c.v., inferiors totes als sostres autoritzats legal¬
ment, no li semblen cares en comparació amb els
preus dels garatges i dels tallers ni amb els costos
de la circulació privada per a les finances muni¬
cipals; que les tarifes pel clavegueram i depuració
d'aigues s'ban fixat en funció dels costos actuals
dels serveis i seran en tot cas regularitzades corre¬
lativament a l'evolució del preu de l'aigua, el con¬
sum de la qual, contràriament a les apreciacions
del Sr. Pujadas, tendeix a disminuir.

Passa a continuació a analitzar les objeccions
més generals a la revisió fiscal avui proposada i
subratlla que el govern municipal ha estat sensi¬
ble a la crisi econòmica però aquesta actitud no
és necessària tan sols a l'esfera local sinó també
a l'esfera estatal; que l'actual moment juguen els
següents actors: a) un dèficit públic creixent que
no pot ésser superat reduint els impostos, b) el
creixement dels serveis socials, de les exempcions
i, correlativament, de les necessitats financeres, per
afrontar els problemes derivats de l'atur car les
mesures de contenció fiscal perjudiquen les classes
populars, c) una mitjana d'increment del 7 %,
—el 6 % per a les economies familiars-— inferior
a l'evolució de l'índex de preus, que permet unes
majors disponibilitats per a l'estalvi i per al con¬
sum; que la comparació amb Alcorcón li sembla
esperançadora perquè finalment s'admeti la im¬
possibilitat d'establir comparacions entre magni¬
tuds tan diferents com són Barcelona i Madrid,
ciutat aquesta que en tot cas hauria de comparar-
se amb la nostra zona metropolitana on, per cert,
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la recaptació per càpita assoleix, segon càlculs efec¬
tuats enguany, la mateixa xifra que a la capital de
l'Estat.

S'aproven les modificacions fiscals per a 1983
amb el vot en contra dels Srs. Serratosa, Comas,
Pons, Martínez i Callen, Tliió, Bueno, Millans, Pu¬
jadas, Blanch, López-Pinto, Miró, Comalrena de
Sobregrau, Guillén, Soldevila, Rahola i Ponsetí,
i per tant, amb el quòrum de l'art. 3,2 h) de la
Llei 40/1981.

La Presidència, amb l'assentiment del Consistori,
suspèn la sessió a les catorze hores i setze minuts,
tot anunciant que prosseguirà a les cinc de la tarda.

Es repren la sessió a les divuit hores i dos minuts
amb assistència de tots els membres relacionants al
començament excepte l'Il·lm. Sr. Albert Pons i
Valon.

El Sr. Conill remarca la reiterada manca de pun¬
tualitat de la Mesa a complir l'horari fixat tot de¬
manant un esforç en tal sentit i la Presidència
prega que tal fet no s'interpreti com una falta de
respecte envers del Consistori sinó com una con¬
seqüència de les seves múltiples obligacions.

TINÈNCIA D'ALCALDIA D'EMPRESES I
SERVEIS PERSONALS

Aprovar l'Ordenança municipal del Medi Am¬
bient «sobre Aliments i establiments alimentaris»

(doc. 1) ; i donar-li la tramitació que disposen els
arts. 109 i 110 de la Llei de Règim Local en relació
a l'art. 1er. 4,5 del Reial Decret 2115/1978, de 26
de juliol.

Aprovar l'Ordenança municipal del Medi Am¬
bient «sobre Protecció de l'atmosfera» (doc. 1) ; i
donar-li la tramitació que disposen els arts. 109 i
110 de la Llei de Règim Local en relació amb l'ar¬
ticle 1er. 4,5 del Reial Decret 2115/1978, de 26 de
juliol.

Aprovar l'Ordenança municipal del Medi Am¬
bient «sobre Control de la contaminació per agents
físics» (doc. 1) ; i donar-li la tramitació que dis¬
posen els arts. 109 i 110 de la Llei de Règim Local
en relació amb l'article 1er. 4,5 del Reial Decret
2115/1978, de 26 de juliol.

Aprovar l'Ordenança municipal del Medi Am¬
bient «sobre Control de la pol·lució i consum de les
aigües» (doc. 1) ; i donar-li la tramitació que dis¬
posen els arts. 109 i 110 de la Llei de Règim Local
en relació amb l'art. 1er. 4,5 del Reial Decret
2115/1978, de 26 de juliol.

Aprovar l'Ordenança municipal del Medi Am¬
bient «sobre Zones naturals i espais verds» (doc. 1) ;
i donar-li la tramitació que disposen els arts. 109 i
110 de la Llei de Règim Local en relació amb l'ar¬
ticle 1er. 4,5 del Reial Decret 2115/1978, de 26 de
juliol.

Aprovar l'Ordenança municipal del Medi Am¬
bient «sobre Tinència d'animals» (doc. 1) ; i donar-
li la tramitació que disposen els arts. 109 i 110 de
la Llei de Règim Local en relació amb l'art. 1er.
4,5 del Reial Decret 2115/1978, de 26 de juliol.

El Tinent d'Alcalde d'Empreses i Serveis per¬
sonals, Sra. Sala, explica que molts Regidors ja
coneixen aquest paquet d'Ordenances puix ban es¬
tat a bastament discutides al si de la Comissió in¬
formativa d'Ordenances i Reglaments generals; que
ha semblat convenient començar el programa d'ac¬
tualització de les Ordenances municipals amb les
que avui sotmeten a debat per escometre a con¬
tinuació les de neteja i de la via pública que tan¬

caran el tema del medi ambient; que la nova nor¬
mativa, defugint de formulacions utòpiques s'ha
redactat amb una preocupació realista per a faci¬
litar-ne el compliment, i ha estat consultada prèvia¬
ment amb els experts i amb els Col·legis professio¬
nals sens perjudici del tràmit ulterior d'informació
pública a què serà sotmesa; que l'Ordenança sobre
aliments i establiments alimentaris té molts pre¬
sents els íiltims avanços tecnològics del sector i
afectarà a unes 25.000 empreses dedicades a l'ali¬
mentació i al transport d'aliments; que la de pro¬
tecció de l'atmosfera, a més de refondre l'ordenació
vigent fins ara, contempla qüestions com l'especi¬
ficació de les condicions de les cambres de les
calderes, la neteja periòdica de les instal·lacions de
combustió, i els processos que incideixen en la con¬
taminació atmosfèrica, així com el caràcter també
contaminant dels olors; que la de control de la
polució i consum de les aigües, posa al dia l'actual
reglamentació sobre aigües potables i piscines pú¬
bliques i classifica en tres categories l'abocament
d'aigues residuals i exigeix un permís per als abo¬
caments industrials; que la de control de la con¬
taminació per agents físics afronta l'àmplia pro¬
blemàtica derivada de la calor, del soroll, de les
vibracions, de les radiacions ionitzants i del trans¬
port dels residus radioactius, completant la legis¬
lació estatal sobre la matèria; que la de tinença
d'animals coordina els aspectes sanitaris, de neteja
i de protecció als animals, actualitza les sancions,
i regula, per primera vegada, la tendència, cada dia
més freqüent a mantenir en captivitat animals exò¬
tics; que la de zones naturals i espais verds pretén
la defensa del nostre patrimoni verd tant públic
com privat, el control del nombre de coloms que
viuen a la Ciutat, la millora de la neteja de parcs
i espais públics, i la protecció contra malalties i pa¬
ràsits de les plantes; que, per aconseguir la plena
efectivitat de la nova normativa, en la seva redacció
han col·laborat, sota la direcció de la Ponència del
Medi ambient els serveis i Àrees municipals impli¬
cats; i que quan les noves Ordenances entrin en
vigor es desenvoluparà una campanya per divulgar-
ne degudament el contingut.

El Sr. Gomez i Acosta assenyala que els nous
textos responen al propòsit de promulgar u cos de
disposicions que tutelin els diversos aspectes del
medi ambbient urbà i superin normes obsoletes i,
fins i tot, contradictòries millorant les condicions
d'habitalibitat i de qualitat de vida de la urbs, te¬
mes sobre els quals els ciutadans es troben molt
sensibilitzats; que són, doncs, la pedra mestra so¬
bre la qual reposen els diferents serveis i equipa¬
ments oferts per aquest Ajuntament, i ban de
configurar una nova cultura urbana que permeti
desenvolupar unes millores condicions de vida i
substitueixen un laberint de normes disperses i
inconnexes, difícilment entenedores per al ciutadà;
que l'eficàcia de qualsevol normativa ve condicio¬
nada pel seu coneixement i difusió, per la impor¬
tància de la seva aplicació i per l'exigència del
seu compliment; que per tant, cal: a) difondre
les noves Ordenances i explicar-les convenientment,
àdhuc a les escoles dintre d'una nova disciplina de
cultura cívica basada en la solidaritat i en el de¬
senvolupament de la llibertat i de la democràcia;
b) cercar els suports tècnics per a garantir la seva
plena vigència; c) sancionar les infraccions dels
seus preceptes i d) coordinar les funcions con¬
fluents en aquestes tasques. Subratlla que per les
experiències negatives sofertes hi ha una gran sen¬
sibilitat de l'opinió pública vers el nivell sanitari
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dels productes de consum i per això menester in-
fondre-li seguretat; que s'han de racionalitzar les
estructures de gestió agrupant competències i fi¬
xant criteris moderns d'aplicació basats en els ci¬
cles de l'aigua, de la neteja i de la producció i con¬
sum d'aliments i creant una Oficina municipal
d'orientació i defensa del consumidor per tal de
donar resposta a les reclamacions de la població.

Resum per últim la seva intervenció dient que
les noves Ordenances estableixen una relació en¬

tre l'organisme viu, els habitants de Barcelona i
el seu entorn però només tindran efectivitat si es
difonen i s'expliquen, si compten amb el suport
tècnic necessari i s'exigeix el seu compliment pro¬
curant superar les discrepàncies, freqüents en una
època anterior, entre la voluntat de l'Ajuntament
i la realitat quotidiana de la Ciutat.

El Sr. Miró s'absenta de la sessió amb la vènia de
la Presidència.

El Sr. Blanch es congratula de la presentació de
la nova normativa però, quant a la relativa als ali¬
ments i establiments del ram observa que hi man¬
quen preceptes relatius als aliments enllaunats (que
solen ésser origen de problemes microbians, quí¬
mics i físics) als liofilitzats, als irradiats, als sot¬
mesos a fermentació, disecació o deshidratació al
control dels aditius i dels plagicides en la fruita
fresca i les verdures, i a la contaminació radioac¬
tiva dels aliments; que serà difícil controlar la
prohibició de cobrar l'import a les persones encar¬
regades de despatxar aliments que es consumeixen
crusos; que l'etiqueta dels aliments envasats hau¬
ria d'especificar-ne la caducitat; que caldria extre¬
mar la rigorositat en els requisits higiènics dels
trasllats de la carn i del personal que la manipula;
i que la zonificació de les tasques inspectores pre¬
senta dificultats. Referint-se després a la de tinença
d'animals fa avinent que la seva redacció fou ini¬
ciada per l'Oficina del Medi ambient prèvies unes
conserves amb la Lliga Protectora d'animals i
Plantes —presidida per cert per un funcionari de
l'esmentada Oficina— amb altres dues associacions
(cap de les quals compta amb més de 2.000 afiliats
cada una ni es cuida específicament dels gossos,
que a Barcelona són més de 60.000) però sense la
participació de cap amo de gos; que en virtut d'un
conveni fins el 31 de desembre de 1981 la Lliga
Protectora d'Animals i Plantes procedia al cobra¬
ment de l'arbitri de tinença d'animals i tenia assig¬
nat el 60 % de la recaptació per atendre els serveis
de recollida i refugi d'animals abandonats; que
l'any 1981 pels 29.600 gossos censats en diverses
categories es percebien 23.686.000 pessetes sense
cap mena de contraprestació als propietaris dels
animals; que en vista de la qualitat dels serveis
oferts per la Lliga, l'Ajuntament l'any 1981 res¬
cindí el contracte i assumí directament tals serveis
però els resultats han estat encara pitjors malgrat
que la restructuració de categories tarifàries su¬
posà uns ingressos de 30.000.000 de pessetes a canvi
dels quals s'ha instal·lat un «pipi-can» a la plaça
Sagrada Familia i s'han senyalat, a la zona de
Sarrià, els embornáis perque s'hi menin els gossos
a fer llurs necessitats; que les vacunacions antirrà-
biques a càrrec dels serveis zootècnics municipals,
que haurien d'ésser gratuïts són una font més d'in¬
gressos per al Municipi puix es cobren 600 pesse¬
tes durant la campanya antirrábica i 750 fora d'ella
quan els costos no pugen gaire més de 237 pessetes
i un veterinari particular en cobra entre 1.000 i
1.500; que la recollida d'animals abandonats a la
via pública ha estat sempre mal atesa però és més

diligent quant es realitza a petició del propitari
d'un gos, previ pagament de 1.000 pessetes; que
per a l'adopció d'un gos internat s'exigeixen 300
pessetes per dia de permanència al refugi i altre
tant s'ha de pagar pels gossos sotmesos a vigilància
per agressió, quan una residència canina no cobra
més de 400 pessetes; que la recollida domiciliària
dels animals domèstics morts també es realitza
previ pagament; i que, en definitiva, l'Ajuntament
no ofereix cap servei als propietaris d'animals do¬
mèstics de companyia.

El Sr. Alcalde surt momentàniament del Saló de
sessions i ocupa la presidència el Tinent d'Alcalde
Sr. Abad.

La Presidència recomana al Sr. Blanch que se
centri en el comentari del text de les Ordenances.

El Sr. Blanch segueix dient que al text de l'Or¬
denança que comentava últimament, s'haurien de
matisar les condicions establertes a l'art. 3, per a
evitar denúncies de veïns incomprensius, així com
la mecànica de recollida establerta a l'art. 8; i que
cal una campanya d'educació per als posseidors
dels animals de companyia, la determinació dels
òrgans encarregats d'aplicar la nova Ordenança i
la creació d'un front cívic format per representants
de l'Ajuntament, de les associacions protectores i
dels posseidors dels animals de companyia.

El Sr. Serratosa anticipa el vot positiu dels Re¬
gidors convergents donat el caràcter marcadament
tècnic dels textos en debat i el fet d'haver estat
recollits molts dels seus suggeriments, tot destacant
la manera irreprotxable com aquesta vegada s'ha
repartit la documentació referent als dictàmens
en devat. Tanmateix mostra la seva intranquilitat
perquè la política del medi ambient es pugui do¬
nar per acabada amb dues Ordenances més —la de
la via pública i la de eteja— perquè, deixant de
banda les qüestions de sanitat alimentària suscita¬
des pel Sr. Blanch, la correcta reglamentació de
les quals ultrapassa l'àmbit municipal, considera
també necessària una Ordenança específica sobre
l'hosteleria, la restauració i els menjadors col·lec¬
tius puix Barcelona pateix un greu problema de
brutícia en els llocs públics que ofereixen menjar
0 estança i la classificació per categories de tals
establiments, que són l'aparador de la Ciutat, hau¬
ria de donar per sobreentès a tots ells un mínim de
condicions higiènico-sanitàries perquè tothom té
dret a veure respectada la seva dignitat de persona,
que la brutícia ofen. Entén que la política del medi
ambient, a part de reglamentar el comportament
del sector privat, exigeix també unes accions per
part del Municipi implícites en els programes elec¬
torals però després oblidades davant d'una preo¬
cupació per la imatge externa en lloc d'entrar en
el fons dels problemes; que així, després de tres
anys de mandat no s'ha actuat encara enèrgicament
en el problema del barraquisme ni tampoc en la
rehabilitació d'habitatges a pesar dels estudis so¬
bre el particular; que a la Ciutat hi ha barris sen¬
cers plens de brutícia interna i externa i no s'ha
realitzat pràcticament res per oferir un habitatge
1 un entorn minimament dignes; que tampoc, sal¬
vant el primer programa, s'han desplegat els esfor¬
ços necessàris en matèria de clavagueram de pavi¬
mentació i de desratització, substituint-los per preo¬
cupacions monumentalistes i esteticistes ; i que
tampoc s'ha sabut resoldre el problema d'un in¬
dret important per a la iutat com és la plaça de
les Glòries.
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La Sra. Sala contesta que el tràmit d'informació
pública permetrà a particulars a associacions de
formular els suggeriments i reclamacions al text
de les Ordenances en debat i particularment a la
de tinença d'animals domèstics; que l'Àrea de Ser¬
veis municipals i la Subàrea de Salut pública estan
estudiant la conveniència de crear una Oficina de
defensa del consumidor; que s'ha desenvolupat una
política del medi ambient i la constitució del Con¬
sell i de la Ponència del Medi ambient és prova
de l'interés de l'equip de govern en tal problemà¬
tica; que s'està procedint a la revisió de totes les
Ordenances municipals i les citades per ella cons¬
titueixen un primer paquet però, evidentment, hi
ha qüestions d'urbanisme i d'habitatge que inci¬
deixin també en la política ambiental; que no és
moment d'entrar a valorar els resultats, al seu juí
possitius, de les actuacions efectuades en el camp
de l'urbanisme i de l'habitatge; que ofereix al
Sr. Blanch la possibilitat de realitzar a través de
la Secretaria del Medi ambient un estudi exhaus¬
tiu dels aspectes plantejats i de trametre-li un in¬
forme escrit sobre el funcionament del Servei de
zoonosi i de recollida d'animals, si el Regidor in¬
terpel·lant concreta per escrit les seves crítiques;
que els aliments enllaunats i la prohibició de tocar
diners als expedidors de productes que es mengen
crusos, són temes regulats per l'Estat o la Genera¬
litat mentre que la normativa local s'ha de limitar
a aspectes de detall perquè la fabricació i el con¬
sum dels productes alimentaris ultrapasa l'espai
jurisdiccional municipal; que la legislació general
fixa les condicions higiènico-sanitàries de bars i
restaurants, el compliment de les quals es compro¬
va abans de l'otorgament de la llicència municipal
pertinent però no descarta la conveniència d'una
reglamentació específica per a Barcelona i que
resta oberta a tots els suggeriments dels Regidors
però els recomana de formular-los al sí de la Co¬
missió informativa o de la Permanent per tal d'a-
gilitzar el debat plenari.

El President del Patronat Municipal de l'Habi¬
tatge, Sr. Vidal, indica que les competències en
matèria d'habitatges corresponen a l'Estat o a la
Generalitat i el Municipi només administra els es¬
cassos recursos que ambdúes administracions li tra-
menten: per tant no són admissibles les acusacions
realitzat per part del Municipi experiències pilot
i ja es tenen enllestis una colla de plans de reforma
interior que perfilen les actuacions a realitzar quan
les esmentades instàncies decideixin escometre la
política de rehabilitació; que el conveni per a l'ab¬
sorció de les baraques, signat amb l'Estat el gener
de 1981 no va tenir llum verda fins el mes de juny
propassar i en el mateix mes començavent les obres ;
i que s'estan complit les previsions de construcció
del programa d'erradicació del barraquisme pre¬
sentat al Consistori.

El Sr. Serratosa precisa que les seves paraules no
constituien una crítica personal al Sr. Vidal sinó
a la política de l'equip de govern, al qual, per cert,
l'esmentat Regidor s'incorporarà força avançat el
mandat consistorial; que l'Ajuntament no disposa
de terrenys suficients per resoldre el barraquisme,
tot i ser competència municipal la seva adquisició;
que s'han endegat molt poques de les remodela-
cions previstes en el Pla General Metropolità, pre¬
ferint altres actuacions menys urgents. Tot recor¬
dant que s'hagué de posposar bona part del pro¬
grama d'erradicació del barraquisme per manca de
sòl i de la revisió de plans urbanístics, pregunta
si demà es podria començar a construir 2.000 ha¬

bitatges si el Gobern oferia aquesta possibilitat i
quantes zones de remodelació pública s'han possat
en marxa.

El Sr. Vidal, contesta que a través del Patronat
Municipal s'estan construint 1.500 habitatges i que
demà viatja a Madrid per gestionar l'ampliació del
conveni vigent en altres 900, per als quals es comp¬
ta amb el tereny necessari.

El Sr. Cernuda, en la seva qualitat de President
del Districte IX, indica que en la seva demarcació
es disposa de terrenys a Can Carreres, a Canyelles
i a Renfe-Meridiana i que la solució de la proble¬
màtica gitana està condicionada per uns factors so¬
cials molt complexes.

El Regidor-Conseller de l'Àrea d'Ensenyament,
Sr. Martínez Fraile, posa de relleu que fa uns me¬
sos s'oferiren a la Generalitat dotze solars per a
centres escolars però la insuficiència de dotacions
pressupostàries només li permet de construir-ne
quatre a pesar del desequilibri desfavorable en el
percentatge d'escola pública de la nostra Ciutat
comparat amb el d'altres Municipis de Catalunya i
d'Espanya.

El Sr. Abad fa notar que el debat d'unes Orde¬
nances sobre el Medi ambient ha deribat cap a la
política d'habitatges, la discussió de la qual convé
remetre a un altre moment, per demanar la vota¬
ció dels dictàmens en estudi.

El Sr. Serratosa es congratula de les disponibi¬
litats de sól i suggereix la conveniència de revisar
el Programa d'erradicació del barraquisme; i el
Sr. Abad subratlla que durant el mandat de l'ac¬
tual Consistori s'han esmençat 900 milions en l'ad¬
quisició de sól, bona part del qual es troba en si¬
tuació d'esser edificat tan aviat com se signin els
oportuns convenis amb l'Estat.

S'aproven les Ordenances en debat amb el vot
en contra dels Srs. Pujadas, Blanch, López-Pinto,
Comalrena de Sobregrau, Guillen i Soldevila, quant
a la Tinença d'animals domèstics.

Informes i aportacions dels Grups municipals
sobre l'estudi de l'organització territorial i admi¬
nistrativa de Barcelona.

El Regidor-Conseller de Descentralització i Par¬
ticipació Ciutadana, Sr. Vallverdú, exposa que l'es¬
tudi elevat a la consideració del Consistori respon
al Programa de govern aprovat el 15 de maig de
1979; que la necessitat d'una nova organització
territorial es fonamenta en el desequilibri dels ac¬
tuals Districtes quant a població i estructura, i en
la voluntat de descentralització política y adminis¬
trativa per tal d'incidir eficaçment sobre a qualitat
de vida dels ciutadans i de possibilitar la seva par-
tipació en la vida política municipal objectiu que
ha estat prioritari en la nova configuració territo¬
rial, la qual ha estat presidida pel següents prin¬
cipis: a) que els àmbits de poder descentralitzat
siguin significatius com a àmbits de vida col·lectiva
i associativa, sobre tot del passat immediat; b) que
les funcions i camps de decisió política dels òrgans
descentralitzats puguin incidir eficaçment en les
causes de les necessitats socials de la seva demar¬
cació; d) que es compti amb un sistema senzill i
clar per a l'adopció de decisions polítiques i admi¬
nistratives; c) que es pugui disposar d'unitats de
gestió amb les dotacions tècniques i humanes ade-
cuades al cost més baix possible. Precisa que els
objectius de la nova divisió territorial són: asse¬
gurar al ciutadà una participació més directa en
les decisions col·lectives; procurar que les funcions
que es puguin resoldre en un nivell no s'atribuei¬
xin al superior; dotar els òrgans descentralitzats
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de la capacitat política, administrativa i econòmica
per incidir en la qualitat de vida del seu entorn
facilitant la integració social i territorial.

Indica que l'anàlisi territorial de Barcelona i el
seu entorn ha identificat les unitats mínimes o

barris amb una entitat històrica o social però els
objectius de la descentralització i les exigències
d'eficacia del servei públic requereixen àmbits ter¬
ritorials més grans i per això s'agrupen les barria¬
des històriques per definir districtes en raò de la
proximitat geogràfica i de les relacions socials
existents (àmbits de les associacions de veïns, mo¬
viments residència-treball, relacions telefòniques i
accessibilitat als transports públics) així com de
les centralitats que els cohesionen; que l'anàlisi
dels mecanismes de participació ha estudiat els sis¬
temes de conexió entre els ciutadans i les organit¬
zacions socials per una banda, i l'organització mu¬
nicipal, per l'altra, amb una especial referència als
Consells de Districte; que l'estudi dels àmbits ter¬
ritorials adequats per a l'exercici de competències
ha partit de l'eficàcia dels òrgans descentralitzats
avaluant el cost, la dotació de personal, els àmbits
territorials i els estandars de cada servei transfe¬
rible.

Segueix dient que amb els criteris qualitatius i
quantitatius de tots aquests treballs, juntament amb
els principis polítics citats abans, s'han elaborat
unes conclusions que defineixen Barcelona en tres
grans unitats desiguals per reflex de la realitat so¬
cial i d'un remots condicionaments geogràfics; que,
tantmateix, l'estudi de les funcions i l'anàlisi dels
problemes de l'Administració local, aconsellen la
divisió de la Ciutat en unes unitats menors (que
no poden ser ni els barris ni les barriades) d'una
població al voltant dels 200.000 habitants sempre
i quan 110 concorrin característiques especials de
centralitat, extensió o preponderancia d'usos no ter¬
ritorials; que així s'arriba a la proposta de divisió
de la Ciutat, recollida al final de la documentació
tramesa als membres del Cosistori i informada per
la Comissió especial creada per acord del 23 de
juliol de 1979 i per la comissió ciutadana creada
el 17 de desembre del mateix any; que, emperò, tal
proposta seria incompleat sinó contemplés un mo¬
del coherent d'organització que permeti la parti¬
cipació del ciutadà car si es prescindia d'aquest
aspecte, cosa impensable democràticament, se li
negaria tota mena de vialitat; que consegüentement
la participació dels ciutadans s'articula a dos ni¬
vells: a) de Districte a través dels actuals Consells
de Districte mitjançant les comissions de treball,
les reunions informatives i la consulta; i b) de
barriada (que en nombre de 34 agrupen la viutan¬
tena de barris o nuclis primaris de convivència) a
través dels Centres cívics que han d'esser canal de
prestació de serveis, font de vida cultural i seu de
debat i d'informació, recollint així la història an¬

tiga i més recent d'una Ciutat viva i progresista
que mira cap el futur amb una voluntat d'eficàcia,
democràcia i participació.

Tanca la seva intervenció que el contingut del
seu informe ha estat el que tenia preparat per a
la sessió de juliol; que l'expedient s'ha completat
amb les aportacions dels diferents grups i que a
partir de tots aquests treballs s'obre la recta final
per a la definitiva divisió urbana fixant els límits
geogràfics de la proposta, creant paral·lelament una
Comissió per a concretar el paquet de transferències
als Districtes i avaluant els costos i les dotacions
de personal necessaris.

El Sr. Pujadas pregunta com arribaran a conei¬
xement dels ciutadans les opinions dels diferents
Grups sobre el tema en estudi si, segons les parau¬
les del Sr. Vallverdú, sembla ociós fer-ne ara l'ex¬
posició per haver estat incorporades a l'expedient.

El Sr. Valverdú replica que els Grups han tingut
l'ocasió de manifestar públicament la seva posició
i, fins i tot, de publicar-la; i que ell s'ha limitat a
plantejar un mètode de treball.

El Sr. Pujadas, observa que la Comissió «ad boc»,
no ha arribat a unes conclusions definitives, a les
quals alguns grups s'han anticipat, i per això ara
pensa donar lectura als seus treballs excepte si se
li garanteix la publicació a la premsa de les apor¬
tacions de tots els Grups. Protesta, alhora, perquè
el tema de la divisió territorial es torna a plante¬
jar al final de la sessió incomplint la recomanació
de tractar-lo en una sessió monogràfica o, almenys,
com a primer punt de l'Ordre del dia.

El Sr. Pujadas, comença, doncs, la lectura del
document aportat pels Centristes, on s'assenyala:
que el projecte presentat per l'Àrea de Descentra¬
lització està mancat de coherència i d'imaginació,
obeeix a afanys electoralistes encoberts per una
una cortina ode fum, es caracteritza per una manca
de vinculació quantificada entre els límits dels
Districtes i les funcions assignades a cadascun d'ells,
i només planteja la realitat actual sense unes pers¬
pectives de futur quant al desenvolupament del
Pla General Metropolità i quant a l'aplicació de la
mateixa proposta; que els paràmetres adoptats per
a la nova divisió territorial no poden conduir a
res coherent ni possitiu perquè calia haver poderat
degudament els següents factors: 1) l'anàlisi his¬
tòrica del creixement de Barcelona i dels elements
incidents en tal procés; 2) l'anàlisi del desenvolu¬
pament de les noves unitats i de les bases teòriques
del seu disseny, i dels models urbans històrics; 3)
la identitat territorial històrica dels barris; 4) les
característiques sociològiques, les piràmides de po¬
blació i la demografia; 5) els nivells de renda i de
plus vàlua; 6) la tipologia edificatoria; 7) la zoni-
ficació urbanística; 8) els equipaments existents;
9) la previsió d'equipaments; 10) l'ocupació ac¬
tual del sól i les precisions del Pla General Metro¬
polità; 11) les barreres circulatòries; 12) el trans¬
port públic urbà; 13) les grans vies de penetració,
la intensitat del tràfic i la seva descomposició ori-
gen-destí; 14) l'anàlisi del Pla Cerdà i dels pos¬
teriors com a generadors de la situació actual; 15)
els centres direccionals urbans i regionals; 16) el
sól industrial, les seves densitats i possibilitats; 17)
l'anàlisi i definició dels llocs centrals, fonamentals
en l'entrellat urbà i en les interrelacions socials;
18) la mobilitat residència-equipaments ja siguin
sanitàris, culturals, esportius o zones verdes; 19)
l'accesihilitat peonal i rodada entre els diferents
elements de la urbs; 20) els fluxos i línies prefe-
rencials d'accés a les ciutats dormitori; 21) l'anà¬
lisi de les línies ferroviàries i de la seva utilització
com a transport urbà i 22) la incidència en l'entre¬
llat urbà dels cinturons de ronda i dels túnels del
Tibidabo.

Prosseguint la seva lectura, el Sr. Pujadas diu
que l'anterior relació es exponent de la poca pro¬
funditat amb què s'ha enfocat el problema; que
s'ha de mantenir l'identitat dels barris però una
nova remodelació urbana no pot basarse en una
simple agrupació dels barris existents que, dissor¬
tadament, han crescut en forma de taca d'oli, sense

cap coritrol urbanístic; que les associacions de
veïns tenen uns límits d'actuació molt poc realistes
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i concret!} com reconeix el mateix estudi presentat;
que es simplista cercar la gran Barcelona partint
d'una juxtaposició de Larris, la identitat dels quals
cal respectar quan sigui possible sense perjudici
d'aplicar-li cirugía adequada als mals que patei¬
xen; que l'estudi, amb una concepció decimonó¬
nica, es basa en les zones de residència i treball
però oblida que actualment la civilització industrial
deixa pas a la civilització de l'oci; que les conver¬
sacions telefòniques li semblen un factor de poc
pes en el plantejament urbanistic quan, a més, la
ubicació de les centraletes no respon a criteris
funcionals; que els autors del treball han realitzat
una labor encomiable de recopilació de dades so¬
bre el funcionament de l'administració municipal
però manca una síntesi final que es tradueixi en
uns organigrames i uns esquemes de funcionament;
que les recomanacions sobre les funcions descen-
tralitzables es basen en criteris subjectius tantma-
teix la timidesa a l'hora d'abordar el tema de la
descentralització no es pot imputar a l'equip re¬
dactor dels estudis sinó a l'equip polític que no ha
impartit directius prou completes; que l'estudi
presentat no conté un plantejament econòmic obli¬
dant així la impossibilitat d'escometre una descen¬
tralització sense, paral·lelament determinar els re¬
cursos i dotacions pressupostàries disponibles per
part dels Consells de Districte de manera que no
és seriós ni admisible establir l'adscripció d'uns
600 funcionaris a cada Districte, sense fixar, cor¬
relativament, els recursos perquè puguin desenvo¬
lupar la seva tasca.

El Sr. Alcalde, entrant novament al Saló de ses¬

sions suggereix si no valdria més reconduir el de¬
bat sobre la base de considerar el Consistori conei¬
xedor de les aportacions dels diferents Grups, per
quant ban estat trameses a tots els llegidors.

El Sr. Pujadas significa que la manera com ha
enfocat la seva intervenció ha vingut determinada
per la resposta del Tinent d'Alcalde Sr. Abad, que
ocupava momentàniament la presidència; que sus¬
penent la seva lectura, s'impediria fer arribar al
poble de Barcelona l'opinió d'un grup municipal,
excepte si el document que llegeix, tenia igual di¬
fusió entre el veïnat que el full «Barcelona va».

El Sr. Alcalde contesta que no s'han de barrejar
conceptes; que el document elaborat pels Centris¬
tes és un element intern de discussió, útil per a
una millor decisió conjunta, que no anava destinat
a ser difós entre els ciutadans; que, tantmateix, no
veu inconvenient a facilitar una còpia de les apor¬
tacions dels Centristes i de tots els altres Grups als
mitjans de comunicació perquè en facin l'ús que
creguin adient; que efll s'ha limitat a plantejar,
sense cap propòsit d'obstrucció, la conveniència de
continuar la lectura d'un document repartit però
el Sr. Pujadas pot proseguir-la si ho creu oportú.

El Sr. Pujadas observa que ell només llegia una
síntesi de les aportacions dels seu Grup; i que el
tema de la descentralització, tant a la premsa con
en els fulls repartits a la Ciutat, s'ha tractat des
de la perspectiva d'un sol Grup.

El Sr. Alcalde replica que al seu entendre la lec¬
tura en una sessió plenaria no és mitjà més idoni
per divulgar un document i que trobaria més ade¬
quada la seva publicació.

El Sr. Alcalde s'absenta de la sessió per atendre
altres obligacions inexcusables, passant a ocupar
la presidència el Tinent d'Alcalde Sr. Abad.

La Presidència ofereix la possibilitat de prosse¬
guir la lectura que el Sr. Pujadas venia fent però
aquest hi renuncia per interpretar que l'Alcaldia
ha garantit la publicitat del seu escrit.

El Sr. Abad, vist el atzucac en què ha entrat la
deliberació, la importància del tema en estudi i la
conveniència de cercar fórmules per donar a co¬
nèixer la posició dels diferents Grups planteja de
sotmetre a la Junta de Portaveus la determinació
de les fórmules més adients per discutir el tema i
per informar als ciutadans sobre l'opinió dels dife¬
rents Grups.

El Sr. Pujadas subratlla que multes vegades s'han
llegit documents incorporats als expedients i el ma¬
teix Sr. Vallverdú no ha fet abans; i que per tant
s'ha tallat antidemocràticament la seva oportunitat
de comunicació amb el poble de Barcelona.

S'absenten de la sessió els Srs. Pujadas, Blanch,
López-Pinto, Comalrena de Sobregrau, Guillén i
Soldevila.

El Sr. Serratosa manifesta que recollint dues crí¬
tiques formulades pel Grup convergent, el projecte
presentat avui ofereix una divisió en Districtes
més equilibrada demogràficament, té en compte
les potencialitats demogràfiques i d'edificació pre¬
vistes pel Pla General Metropolità i reconeix l'im¬
portància dels transports si bé, després no té efi¬
càcia operativa; que no determina, en canvi, els
objectius polítics operatius, la delimitació concre¬
ta dels Districtes, la correlació entre dimensions i
participació, la llista completa dels serveis descen-
tralitzables, la unificació de les diverses divisions
urbanes avui existents, i el concepte d'homogeneï¬
tat social que podria donar lloc a una marginació
encoberta; que tampoc desmunta els arguments
mecanicistes que en la primitiva versió servien per
determinar quasi automàticament la divisió urba¬
na, recoilduint-la al camp polític sense desconèixer
els condicionaments tècnics ni abandona elements
de cohesió com la lluita urbana; que quant a l'a¬
glomeració urbana barcelonesa l'estudi no parla
gens de les clares interdependències municipals i
no analitza tampoc la seva organització fortament
descentralitzada (27 municipis contra 1 de sol a
Madrid) que obliga a reconèixer una experiència
descentralitzada molt rica que oscil·la entre els 2,8
Km.2 de Montgat als quasi 100 de Barcelona i dels
2.000 habitants de Sant Climent de Llobregat als
1.790.000 de Barcelona; que tampoc es parla dels
nivells d'execució i programació que poden donar
molt joc a l'hora d'articular la descentralització.

Assenyala que comparteix l'objectiu de fer la de¬
mocràcia més eficient i l'eficiència més democrà¬
tica però caldria completar-lo amb una quantifica-
ció dels sobrecostos, compensats pels avantatges
polítics, de la descentralització perquè no es des¬
bordin així com amb una referència a la realitat
històrica; que no es demostra enlloc un major
grau d'eficàcia com a conseqüència de la divisió
en 9 Districtes amb una població superior als 200
mils habitants que, segons l'experiència dels Mu¬
nicipis de l'agrupació barcelonesa, no sembla pas
la magnitut de població adequada; que les rela¬
cions de Barcelona amb la seva aglomeració ur¬
bana i amb la resta de Catalunya no permeten
definir peces tancades amb sí mateixes; que cal¬
dria verificar les teories de l'estudi en debat amb
l'experiència de la rica tipologia municipal de la
nostra zona metropolitana; que a l'hora de dis¬
tribuir funcions cal desglossar les diverses etapes
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de cada una d'elles; que no hi ha un mètode cien¬
tífic unívoc per a delimitar automàticament els
Districtes perquè ens trobem davant un cos social
molt trabat que exigeix una decisió política; que
la qüestió en debat també queda condicionada per
la nova Carta municipal, per la divisió territorial
de Catalunya i per la revisió de la legislació local;
que la descentralització també exigiria una autén¬
tica reforma administrativa que encara no s'ha fet;
que l'Ajuntament de Barcelona ha assumit, quan
ens trobàvem privats de l'autogovern, un paper
històric de Cap i Casal, es a dir, de representant
de Catalunya davant d'altres poders i això acon¬
sella certa prudència a l'hora de revisar la seva

estructura; que la delimitació dels nous Districtes
cal basar-la: a) en una població potencial i una
superfície similar per a tots ells; b) en el mante¬
nint la identitat dels barris autènticament històrics
sense perjudici de la voluntat de configurar el fu¬
tur amb operacions de canvi quan la realitat actual
no ens agradi; i c) en la centralitat i la fàcil acces¬
sibilitat a les institucions bàsiques car el veïnat
tendeix a adreçar-se als organismes i equipaments
que té més a prop precindint de si corresponen o
no al seu Districte.

Creu que s'hauria de limitar el pes demogràfic
potencial dels Districtes, i comprovar les possibili¬
tats de gestió eficaç de funcions amb l'experiència
de l'aglomeració urbana, prèvia la clarificació de
responsabilitats entre factors polítics, endògens i
exògens, històrics i tècnics; que el nombre de 12
a 14 Districtes, amb una població entre els 110.000
i els 120.000 habitants sembla adequat tantmateix
seria fàcil arribar a una delimitació concreta pre¬
vis un acord sobre el nombre d'habitants i un anà¬
lisi lisi de les competències transferibles; que en
el tema de la divisió territorial, com en el cas de
la Constitució i de l'Estatut, cal trobar un consens
entre les diverses forces polítiques atesos —i això
és vàlid també per a la reforma administrativa i
per a la revisió del plantejament urbanístic— els
costos psicològics de l'operació.

Acaba dient que la definició del «jo», del «tú»
i del «vosaltres», es clara físicament i psicològica¬
ment però la del «nosaltres» ja no bo és tant; que
la delimitació dels Districtes comporta la mateixa
dificultat perquè defineix una categoria de «no¬
saltres» i comporta decidir si s'han de configurar
des de la homogeneïtat o des de la varietat, la qual
és, precisament, una de les característiques de la
gran Ciutat; i que abandonant posicions dogmàti¬
ques cal cercar amb paciència al voltant d'una
taula el consens sobre la nova delimitació territo¬
rial i les competències dels Districtes.

El Sr. Sánchez i Juliachs manifesta que el seu
Grup és partidari d'uns Distrites grans per dúes
raons: la participació i el cost de muntatge de la
nova organització; que la participació serà realitat
quan els Consells de Districte comptin amb una
cesió de competències i un poder de decisió clar
que els permeti de resoldre efectivament els pro¬
blemes dels ciutadans però l'eficaç prestació d'una
colla de serveis reclama uns Districtes grans; que
la descentralització té uns costos i provoca uns
treballs que és multipliquen en la mateixa pro¬
porció que creix el nombre de Districtes; que per
aquestes raons s'inclina pel nombre de 9 Distric¬
tes; que Barcelona és producte d'una sèrie de re¬
lacions històriques i socials cristal·litzades en una
vida de barris ben palesa de manera que els 9 Dis¬
trictes han d'ésser la suma de barris sencers, pos-
sant fi a la participació d'alguns d'ell; que la nova

proposta, tècnicament bona però perfectible resol
problemes com l'homogeneïtat i la integració però
en deixa pendents alguns de puntuals com els casos
de la Verneda, de Sant Martí, del Congrès i del
Poble Nou (on la supressió dels traçats ferroviàris
pot obrir noves vies de comunicabilitat) i com-
templa l'evolució de la població des dels potencials
del Pla General Metropolità quan ha seguit en els
últims anys una línia diferent a la prevista i es
troba en un clar estancament.

Afirma que la Comissió de transferències, sug¬
gerida pel Regidor-Conseller de Descentralització i
preconitzada també pel Grup Comunista, hauria
d'analitzar a fons el paper dels actuals Consells de
Districte en el qual ha incidit l'inèrcia administra¬
tiva que frena el procés descentralitzador i la ten¬
dència a centralitzar per a posar les coses en ordre;
que tantmateix vol reconèixer explícitament la me¬
ritòria tasca desenvolupada pels membres dels Con-
sellls de Districtes treballant en favor de la Ciutat
en contacte molt directe amb els barris; que el seu
Grup no ha fet tant sols aportacions a la descen¬
tralització dins l'Ajuntament sinó que ha presentat
esmenes al projecte de Llei de Règim local que
s'oblidava dels organismes inferiors al Municipi;
que la descentralització propugnada pel seu Grup
no preten donar-los capacitat de recaptació de tri¬
buts; que és molt poc seriós parlar de l'autonomia
dels Districtes, com fan els Centristes en el seu do¬
cument, quan aquesta expressió no concorda en
res amb el projecte de Llei de Règim local pre¬
sentat per tal Partit; que la omissió de traspassos
abans al·ludida, hauria de tenir present que l'hete¬
rogènia problemàtica de cada Districte pot exigir
un ritme de traspassos i unes dotacions diferents
en cada un d'ells.

Clou la seva intervenció dient que per arribar
a l'implantació de la nova divisió territorial i ad¬
ministrativa de la Ciutat caldrien els següents pas¬
sos: la revisió detallada dels problemes puntuals
encara existents i dels límits, l'estudi concret dels
serveis i dotacions transferibles per part de la Co¬
missió de transferències, i l'anàlisi, a càrrec de la
mateixa Comissió, del funcionament dels actuals
Consells; i que, enllestides aquestes etapes, ja s'es¬
taria en condicions de donar l'aprovació inicial.

El Sr. Rahola expressa la seva preocupació per¬
què la qüestió dels límits sembla quedar fora de
la nova omissió a crear la qual centraria la seva
tasca en l'estudi de les transferències i d'això es

pot sobrentendre que la delimitació proposada, amb
la qual el seu Grup no està conforme, es definitiva
de manera que si es donava per vàlida tal divisió
no tindria sentit participar en la nova Comissió
per quant les dimensions dels Districtes que deter¬
minen els serveis transferibles, que, en Districtes
grans com els proposats, serien bona part dels que
avui gestiona l'Ajuntament.

Considera que segons com, el ciutadà es trobarà
davant d'una superposició de set esgraons admi¬
nistratius (els Centres cívics —encara que també
seran unitats de participació— els Barris, els Dis¬
trictes, l'Ajuntament, la Corporació Metropolitana,
la Diputació Provincial, la Generalitat i l'Estat)
quan tècnicament no són aconsellables més de tres
o quatre, altrament les atribucions són molt mi¬
grades; que el nivell bàsic és l'Ajuntament per sota
del qual només hi ha descentralització de compe¬
tències, i com que aquestes són poques, les possi¬
bilitats de descentralitzar també són poques i no
precisen forçosament grans bases de població; que
per tant, segons el seu Grup, els nous Districtes no
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s'han de bastir sobre els 200.000 habitants sinó
sobre un nombre més baix perquè com més alta
és aquesta xifra, més baixa és la participació; que
Barcelona, capital de Catalunya, ha jugat un paper
importantíssim en la nostra història i no es pot
trossejar la seva entitat i la seva capacitat de pres¬
tar serveis, que han d'ésser respectades; que no
troba operatiu entrar a discutir ara els serveis trans¬

it feribles a partir d'un nou mapa urbà quan es troba
en estudi una nova Carta municipal on es defini¬
ran les funcions de l'Ajuntament i dels Districtes;
i que el treball dels Srs. Casasses i Clusa és una
contribució important a la territorialització de Bar-

'

celona però sense descartar-se d'altres.
Insisteix per últim que el nombre de 9 Distric¬

tes no sembla adient; que el camí emprès ha por¬
tat a un treball científic, de seminari, per no és
procedent encara prendre una decisió taxativa sinó
continuar discutint el tema.

El Sr. Cernuda comença significant que només
es preten de traspassar competències municipals
als Districtes els qual són també part de l'Ajunta¬
ment i no un graó més; que els entres cívics tenen
una finalitat de prestació de serveis i no es poden
confondre amb un esgraó més de l'estructura ad¬
ministrativa; que el tema dels límits es podria
tractar tant a la omissió política com a la tècnica
però la divisió territorial de la iutat comporta en
el fons una decisió política. Lamenta que la pre-
campanya electoral pugui donar peu a actituds fora
de lloc com l'absència dels entristes i el to emprat
en el seu document on, en total dissonància amb
les aportacions dels altres Grups, es parla de «cor-

s** tina de fum per prometre sense comprometre» o
de «pseudotransformació sense canviar res ni saber
d'on arranca i on anirà», afirmació aquesta última
més aplicable a la trajectòria del Partit centrista
que no pas a les propostes en debat les quals arran-
can de la voluntat política de l'equip de govern
de transformar la Ciutat i d'un estudi aparegut a
finals de 1980.

Afirma que els Districtes han d'ésser operatius i
l'Administració més a l'abast del ciutadà; que per
això proposa les mateixes conclusions que el Sr.
Sánchez i JuliaChs: la delimitació precisa de les
diferents barriadas solventant els problemes pen¬
dents, l'anàlisi de l'experiència dels actuals Con¬
sells de Districte i la creació d'una comissió que
elabori un primer paquet de transferències, sus¬
ceptible de retocs segons aconselli l'experiència.

Referint-se després a les intervencions anteriors,
després de congratular-se de la postura dialogant
adoptada per Convergència i Unió, en la qual no
hi veu massa discrepàncies, indica que la gestació
d'una nova Llei de Règim local no ha d'aturar el
nostre procés descentralitzador; que s'han man¬
tingut converses amb altres organismes per a la
unificació de les respectives circumscripcions ur¬
banes i a tal finalitat vol contribuir la nova divisió

^ territorial municipal per la racionalització a ella
inherent; que els objectius polítics han estat tra¬
çats ben clarament pel Sr. Vallverdú, i els opera¬
tius o tècnics seran definits per la comissió a crear;
que el funcionament dels Municipis de la zona me¬
tropolitana depèn en gran mesura de les condicions
de cada un d'ells i el nombre d'habitants no és
dada prou significactiu per a valorar quins funcio¬
nen millor i quins pitjor; que la operativitat se
sitúa al voltant dels 200.080 habitants, tanmateix
no es tracta d'una xifra rígida sinó de reequili-
brar les actuals demarcacions entre les quals hi
ha una desproporció d'l a 7; que Barcelona és

una ciutat resultant d'un procés històric i el terna
de la homogeneïtat o diversitat no ha de servir per
a no admetre zones amb uns interessos comuns

—com l'Eixampla o Nou Barris— al costat d'altres
amb interessos més diversificats; que l'estudi no
es limita a fer un anàlisi de la Ciutat actual sinó
que ofereix també unes perspectives de futur; que
resta encara molt per estudiar però cal una divisió
racional operativa i per això el seu Grup, coinci¬
dint amb el Partit Socialista Unificat de Catalunya,
preconitza crear la Comissió abans citada, fixar el
nombre i límits dels Districtes, i avaluar després
el volum de funcionaris a transferir, els costos i
l'experiència dels actuals onsells de Districte.

El Sr. Urenda agraeix la referència a l'àmbit me¬
tropolità feta pel Sr. Serratosa, tanmateix puntua¬
litza que l'experiència dels 27 municipis de la Cor¬
poració Metropolitana no és de descentralització
sinó de real independència administrativa; que
l'institucionalització de l'aglomeració urbana bar¬
celonina reclama la confluència de dos movoments

de signe invers: la descentralització de la ciutat de
Barcelona i la federació dels 27 Municipis metro¬
politans; que és bo tenir present l'horitzó metro¬
polità per a l'articulació de la futura realitat bar¬
celonina però no pas per aprofitar la seva expe¬
riència bastir la nostra descentralització ja que la
independència administrativa resulta molt gravosa
per als Municipis esmentats, molts dels quals s'han
convertit, amb el desenvolupament dels anys 60,
en ciutats-dormitori que difícilment poden assumir
les seves obligacions per si sols i necessiten federar-
se entre si.

El Sr. Serratosa precisa que la seva referència
a la Llei de Règim local només volia destacar la
necessitat d'actuar amb una certa precaució en el
tema de la divisió territorial; que per la mateixa
raó suggeria entre 12 i 14 Districtes d'on resultava
la xifra de 110.000 habitants per a cada un d'ells;
que l'anàlisi d'unes poblacions pròximes i sem¬
blants, encara que no iguals, pot resultar més il·lus¬
trativa que no pas la de Mineàpolis o Berlín; que
és conscient de les diferències entre els Districtes i
els Municipis del nostre entorn tot i estar media¬
titzada la seva autonomia per la Comissió d'Urba¬
nisme i per una certa dependència tecnològica de
Barcelona; i que efectivament no tindria sentit
dividir l'Eixampla però la Sagrada Familia i el
Poble Nou també ho són.

El Sr. Vallverdú contesta les anteriors interven¬
cions dient que la posició dels Centristes és pro¬
ducte de la situació de crisi de tal Partit, en vies
de desaparició a Catalunya, puix per al seu rellan-
çament adopten una postura contradictòria amb la
seva ideologia i política a nivell estatal propugnant
l'autonomia dels Dtes. quan a l'última versió del
projecte de Llei de Règim local presentat per tal
formació política, amb prou feines s'esmentava la
possibilitat de donar competències als Districtes;
que els Grups comunista i socialista estan bàsica¬
ment amb el mètode i amb el fons de les propostes
però demanen de profunditzar alguns aspectes de
límits concrets (casos de la Verneda i Fort Pius)
així com el llistat de les transferències determinant
el mòdul de funcionaris i mancant els ritmes en els

traspassos i coincidèixen en la conveniència d'ana¬
litzar l'experiència dels Consells de Districtes els
quals han gestionat un fons de lliure disposició i
han rebut determinades demandes de manera que
la seva actuació pot ésser molt il·lustrativa; que en
un tema capital com és la divisió territorial de la
Ciutat, és partidari d'esgotar les possibilitats per
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arribar a un consens sense perjudici de decidir per
votació els punts en què no es pugui arribar a un
entesa; que s'han recollit algunes de les aporta¬
cions fetes per Convergència i Unió com és el cas
de l'equilibri demogràfic (on s'ha passat de la
proporció actual d'l a 7 a una altra d'l a 1,3), i
de l'estudi de les potencialitats de creixement (que
lian fet modificar la proposta quant a Nou Barris
per quant el creixement d'aquesta zona s ' ha
aturat).

Segueix dient que hi han uns objectius generals
especificats a l'expedient; que convé profunditzar
en el tema de les transferències i per això s'ofereix
la creació d una Comissió tècnica la qual es po¬
dria reunir amb la Comissió política ja existent
per tractar la qüestió dels límits; que per a unifi¬
car les diverses divisions urbanes avui existents
s'han mantingut ja converses amb Correus i amb el
Bisbat i quan s'aprovin les noves demarcacions
municipals, més racionals, es posaran en coneixe¬
ment de les altres administracions perquè procurin
que les seves circumscripcions siguin múltiples o
submúltiples de les nostres, puix per a Correus un
Districte de 150.000 persones seria encara massa
gran; que cal la simplificació del nombre d'es-
graons administratius car la proliferació actual es
resultat d'una situació històrica, de la recuperació
de les institucions catalanes i de divisions d'un
passat més immediat, però una gran Ciutat ha de
comptar amb un graó inferior a l'Ajuntament: els
Districtes; que la Comissió de transferències haurà
de recollir, com s'ha demanat, els diversos nivells
de gestió: planificació, programació, execució i
control; que la reforma administrativa s'ha fet, es
continuarà fent, i es paral·lela la descentralització
puix el procés real de traspas de funcions als Dis¬
trictes la facilita; que la proposta no nega el pa¬
per de Barcelona àdhuc defensa el seu caràcter
de cap de l'aglomeració urbana; que un cop deci¬
dida la nova divisió urbana, s'adoptaran les mesu¬
res adients (transports públics i obertura de trama
urbana) per a facilitar l'accés a les centralitats de
cada zona; que l'equilibri poblacional de Barce¬
lona és una mica complex puix tal vegada caldria
descomptar zones perdues com Montjuic o Collce-
rola però té molta importància per raons electo¬
rals car al projecte de Llei de Règim local, pen¬
dent a les Corts, s'atribueix la Presidència del Dis¬
tricte a un Regidor de la força política més votada
en la demarcació; que actualment hi ha teòrica¬
ment 13 Districtes però a la pràctica són 11 perquè
el I i el V per una banda, i el IV i el VI per l'al-
tra, són presidits per un mateix Regidor; que per
raons d'eficàcia s'inclina per 9 o 10 Districtes en
lloc de 12 o 14, tanmateix una discussió al voltant
d'una taula probablement acabaria d'aproximar
les posicions; que els centres cívics no són un graó
administratiu més; que la proposta presentada no
és un treball de laboratori: ba estat confiada a un

equip que havia treballat en la divisió territorial
de tot Catalunya i s'han esmerçat moltes hores en
discussions amb els responsables dels diferents ser¬
veis i amb els professionals de la Ciutat, a partir
d'un cicle de conferències organitzat pel Col·legi
d'Arquitectes, així com en sessions públiques or¬
ganitzades pels ConseUs dels Districtes amb parti¬
cipació d'entitats i particulars interessats en la ma¬

tèria; que decisions semblants s'han prés en altres
ciutats europees amb un bagatge d'informació molt
més petit, però en les peticions d'aprofondir l'es¬
tudi no hi veu una voluntat obstruccionista sinó

constructiva i, per aixó, albira una entesa entre
els diferents grups.

Acaba dient, sense ànim de polèmica que a par¬
tir del present debat, l'Àrea de Descentralització
sotmetrà les diverses aportacions realitzades a la
Comissió per a la divisió de la Ciutat per acabar
de fixar els límits; que paral·lelament convé crear
una Comissió tècnica que profunditzi en les com¬
petències, contrasti les seves conclusions amb la
Comissió anterior on estan representats tots els
Grups polítics, i faci lanàlisi de l'experiència dels
actuals Consells de Districte; i que aquest mètode
permetrà aribar, a una decisió final, que seria de¬
sitjable prendre amb el màxim de consens, perassolir una ciutat més justa, més progressiva i més
oberta.

El Sr. Rahola observa que segons el document
presentat els Centres cívics han de jugar un paper
fonamental en la reorganització descentralitzadora
de l'Administració municipal i que d'això podia
inferir-se'n que es convertissin en un nou esgrao
administratiu.

El Sr. Cernuda aclareix que tal expressió només
al·ludia a la possibilitat de realitzar activitats cul¬
turals però mai funcions administratives.

El Sr. Rahola insisteix que l'ambigua redacció
del paràgraf no contempla cap mena de limitació
a les activitats del Centres cívics; que per altra
banda, els treballs dels Srs. Casassas i Clusa, agru¬
pa els més de 900 municipis catalans en 127 unitats
de govern o Municipalies i apunta la conveniència
de configurar com a tais els Districtes de Barcelo¬
na; que la divisió territorial va intrinsecament
lligada als serveis transferibles i per tant el seu
Grup no pot donar la conformitat a l'existència
de dúes Comissions, l'una per definir els límits i
l'altra per estudiar els traspassos, ans, un cop de¬
cidits els serveis transferibles, la mateixa Comissió
podria determinar els límits; i que no s'ha demos¬
trat que els 200.000 habitants per Districte sigui la
xifra òptima.

El Sr. Cernuda puntualitza que, independenment
de les conclusions dels Srs. Casassas i Clusa, el seu
Grup pas la desmembració de Barcelona en 9 o
10 Municipis independents sinó descentralitzar, con¬
servant una única administració municipal, deter¬
minades competències per posar-les més a l'abast
del ciutadà.

El Sr. Vallverdú recalca la existència de dues
tasques paral·leles: la determinació dels límits per
part de la Comissió consistorial, i la concreció de
les competències i mitjans transferibles i dels rit¬
mes dels traspassos a càrrec d'una Comissió tècnica
que seria l'instrument de què la Comissió política
es doti per a profunditzar en el tema dels tras¬

pasos.
El Sr. Abad fa notar que no cal recelar de la

Comissió tècnica perquè en definitiva les seves con¬
clusions hauran d'ésser aprovades pel Consell ple¬
nari; i suggereix que una fórmula ecléctica podria
ésser l'acord consistorial que la Comissió política
generi, quan ho cregui més convenient segons el
ritme dels seus treballs, la Comissió per a estudiar
els aspectes tècnics.

El Sr. Serratosa observa que l'Ordre del dia no¬
més preveu un informe i un debat sobre el tema
de la divisió territorial, punts que s'han complert
sobradament i no sembla pertinent d'arrancar ara,
després de l'indi dent amb els Regidors d'UCD i
en absència seva, un acord sobre el mètode a seguir
que es podria remetre a la Junta de Portaveus o a
la Comissió municipal permanent.
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ppipr.'T
El Sr. Abad indica que la seva proposta de con¬

fiar a la Comissió política la determinació dels
mecanismes de treball més adients, apuntava en la
mateixa direcció.

El Sr. Vallverdú comparteix aquesta opinió per¬
què no desitjava arrancar cap acord sinó donar a
conèixer unes intencionalitats.

La Presidència amb l'assentiment del Consistori,
remet la qüestió en debat a la Comissió política
perquè generi els mecanismes de treball que trobi
més adients.

Justificada la urgència tal com determina l'art.
32 del Reglament d'Oranització i administració
municipal, es debaten les següents Mocions:
Primera.- Dels Sres. Pradas, Vallverdú i Reverter:

Acordar la devolució dels cranis «Fang» del Mu¬
seu Etnològic Municipal de Barcelona a la Repú¬
blica de Guinea Equatorial, sol·licitada pel Govern
d'aquella República a través del Ministeri d'As¬
sumptes Exteriors d'Espanya, previ compliment
dels tràmits legals per a tal devolució, d'acord
amb la Llei de Règim local i el Reglament de Béns.
Segona.- Dels portaveus de tots els Partits polítics
representats en l'actual Corporació:

Rebutjar totes les actituds que tendeixin a di¬
vidir i enfrontar la nostra comunitat.

Cridar al poble de Barcelona a extremar, ara
més que mai, la seva capacitat de convivència i
civisme per damut de qualsevol cojuntura política.

En el capítol Precs i Pregutes es plantegen les
següents qüestions:

Els Sres. Bueno, Martínez Callén i Comas dema¬
nen que es trameti a tots els Regidors del Consistori
i a l'opinió públca, a través dels mitjans de comu¬
nicació, el contingut de la correspondència creuada
entre el Sr. Maragall i el Sr. Comas entre el 20 de
juliol i l'li d'agost; i preguten al Sr. Alcalde si
respecte al tema del projecte de Llei del finança¬
ment del dèficit de l'Ajuntament de Barcelona, va
rebre una lletra del Molt Honorable President de
la Generalitat en el curs del mes de juny i, en cas
afirmatiu, li demanen que doni compte de la ma¬
teixa i la inclogui entre la documentació que so¬
l·liciten que es faci pública.

El Sr. Maragall. per encàrrec de l'Alcaldia con¬
testa donant lectura a la carta del President de la
Generalitat, del 25 de juny de 1982 on és diu: que
el mes de juny el Sr. Miquel Roca i Junyent, por¬
taveu de la Minoria catalana al Congrés, plantejà
per tres vegades la inclusió a l'Ordre del dia del
Congrés de dos temes essencials per al bon fun¬
cionament de l'Ajuntament i de la Generalitat, el
de les mesures econòmico-financeres per a aquest
Ajuntament i el de les valoracions dels traspassos;
que tals qüestions també foren tractades pel Presi¬
dent de la Generalitat amb el President del Govern

i pel Portaveu de Minoria catalana amb els repre¬
sentants de la U.C.D. i del P.S.O.E. a la Junta de
Portaveus; i que malauradament tant un com altre
Partit s'oposaren a la discussió d'ambós temes.

Expreesa el Sr. Maragall la sorpresa de l'Alcaldia
pel fet de que la contestació del Sr. Pujol no sigui
en qualitat de Secretari general d'un partit polític
amb representació a les Corts, en la qual l'Ajunta¬
ment se li lia adreçat, sinó de President de la Ge¬
neralitat de qui era d'esperar, en tot cas, una res¬
posta al tema de la valoració dels serveis específics.
Manifesta també que relleva al Sr. Comas de qual¬
sevol compromís de confidencialitat perqué pugui
publicar en els mitjans de comunicació la corres¬
pondència creuada entre ambdós però acompanyada
de la documentació annexa enviada per ell; que
oferi a l'esmentat Regidor de celebrar una entre¬
vista on, deixant de banda els punts divergents,
poder aclarir algunes confusions com d'una acta
de la Junta de Portaveus amb altra de la Mesa del
Congrés. Agrega que la intervenció del Sr. Roca
en el Ple del Congrés del 21 de juny de 1982, pos¬
terior, doncs, a l'acord del Consell plenari, consistí
a demanar que entre el primer i el segon punt de
l'Ordre del dia d'aquella sessió s'intercalés la dis-
curssió no solament de la Llei de finançament de
Barcelona sinó d'altres sis projectes de llei amb la
finalitat de posposar el debat de la Llei d'Harmo¬
nització de les Autonomies, pretensió que fou re¬
butjada pel Portaveu d'U.C.D. per raons òbvies, de
manera que acte seguit la Presidència disposa d'en¬
trar en el següent punt de l'Ordre del dia.

El Sr. Comas indica que intentarà tenir la con¬
versació prèvia amb el Sr. Maragall; que la gestió
no deriva de la Junta de Portaveus perquè les
minories nacionalistes no hi eren presents; i que
la proposta del Sr. Roca i Junyent al Ple del Con¬
grés fou sotmesa a votació i va ésser rebutjada per
33 vots a favor (els del Grup basc, del Convergent
i del Comunista) 166 en contra i 4 abstencions, se¬

gons consta a la pàgina 14.477 del Botlletí de les
Corts.

El Sr. Martínez i Callén es fa ressò de la petició
que li adreça un col·lectiu dels ciutadans per de¬
manar la col·laboració a la casa núm. 10 de la Plaça
Reial, d'una placa commemorativa del naixement
del polígraf Francesc Pujols en ocasió del seu cen¬
tenari

La Presidència recomana que tal prec s'adreci
formalment a l'Alcaldia per tal que la Comissió
municipal permanent pugui adoptar la resolució
adeqüada.

No havent-hi altres assumptes per tractar la Pre¬
sidència aixeca la sessió a les vint-i-una hores i cin-

quanta-sis minuts.
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Extracte d'acords de la sessió ordinària celebrada
en primera convocatòria el dia 4 de novembre de
1982.

Sota la presidència de l'Excm. Sr. Alcalde Nar¬
cís Serra i Serra hi concorren els llims. Srs. Tinents
d'Alcalde Pasqual Maragall i Mira, Josep Miquel
Abad i Silvestre i Mercè Sala i Schnorkowski i els
llims. Srs. Regidors Pau Cernuda i Barrios, Jordi
Vallverdú i Gimeno, Felip Solé i Sabarís, Rafael
Pradas i Camps, Guillem Sanchez i Juliachs, Fran¬
cesc Borrell i Mas, Antoni Comas i Baldellou,
Francesc Blanch i Terradas i Bernat Lopez-Pinto i
Ruiz, assistits pel Secretari general, llim. Sr. Jordi
Baulies i Cortal. Està present l'Interventor munici¬
pal Sr. Martí Pagonaharraga i Garro.

Excusen l'assistència els Srs. Pujadas i Serratosa.

S'aprova l'acta de la sessió anterior.

DESPATX D'OFICI

Testimoniar i agrair, al Profesor de la Banda
Municipal, senyor Arcadi Margarit i Casadevall, la
permanència continuada en aquesta formació mu¬
sical i els serveis que durant vint-i-cinc anys ha vin¬
gut prestant a la Ciutat i a aquest Ajuntament i
la seva dedicació professional.

Testimoniar i agrair, als Professors de la Banda
Municipal senyors Joan Turro i Valls, Ediiard Co¬
rominas i Vila, Lluís Marti i Norberto i Frederic
Manen i Estruch, recentment jubilats, la perma¬
nència continuada en aquella formació musical i
als serveis que han prestat a la Ciutat i a aquest
Ajuntament, així com la seva dedicació profes¬
sional.

Quedar assabentada, als efectes del art. 7è. de la
Llei sobre Règim especial, dels Decrets de l'Alcal¬
dia de 27 d'octubre de 1982, que disposen compa¬
rèixer, mitjançant Procurador, en recursos conten-
cioso-administratius i formular demandes de judi¬
ci verbal i de cognició.

TINÈNCIA D'ALCALDIA D'EMPRESES I
SERVEIS PERSONALS

Negociat de Selecció i Promoció del Personal

Nomenar d'acord amb la proposta del Tribunal
seleccionador de la convocatòria celebrada en la
quarta fase, Subaltern d'Administració general els
senyors :

1. Joan Reurich i Roig
2. Jordi Mas i Gisbert
3. Gabriel Martínez i Campoy
4. Rosendo Tomàs i Frato

5. Antoni Barbas i Hernandez
6. Ramon Navarro i Bone
7. Josep Sancho i Ubach
8. Alfons Miquel Rider i Alcaide
9. Enric Andreu i Chinchilla

10. Josep Perdiguero i Gómez
11. Pere Dalmases i Falcó
12. Antoni Lopera i Aguilera
13. Francesc Jarque i Gonzalez de Zurbano
14. Francesc Jaume Fuentes i Royo
15. Lluis Buenavida i Herrero
16. Antoni López i Bonet
17. Paulí Quebrados i Vallejo
18. Josep Pérez i Pérez
19. Pere Atienza i Soria
20. Manuel González i Sanchez
21. Alfred Jiménez i Mora
22. Antoni Casalins i Tivissa
23. Lluis Garcia i Morales
24. Ramón Antequera i Murcia
25. Armand Calvo i Sierra
26. Josep Garcia Cañizares
27. Eusebio Duazo Canalis
28. Miquel Moreno i Puga
29. Antoni Susín i Buesa, i
30. Antoni Perera i Gallés,
amb el sou i els altres deures i drets inherents al
càrrec.

Convocar concurs-oposició lliure per a proveir
cinc places, més les vacants d'economista que es
produeixin entre el personal en actiu fins la seva
celebració, de Tècnic Superior d'Economia i So¬
ciologia, consignades a la plantilla i dotades en el
Pressupost amb el sou base i els altres drets i deures
inherents al càrrec; i aprovar les bases per les
quals haurà de regir-se la convocatòria.

Subunitat de Plantilles i Régimen retributiu

Fixar a tots els funcionaris Tècnics Superiors
que presten els seus serveis al Gabinet Tècnic de
Programació, un complement de destinació de pes¬
setes 16.800, amb la reserva de que aquest comple¬
ment de destinació serà incompatible amb qual¬
sevol altre complement de destinació; modificar el
mòdul inicial del complement de destinació dels
Serveis Jurídics, ampliant-lo dels 0 als 10 anys de
serveis com a Tècnics Superiors, fixant el primer
mòdul en la quantia de 16.800 pessetes, mantenint
les quanties dels demés mòduls; els esmentats com¬
plements de destinació es revaloritzam periòdica¬
ment en el mateix percentatge que els demés com¬
plements de destí de l'Ajuntament; i reconeixer,
en el supòsit que aquestes afectessin negativament
en la seva globalitat a qualsevol funcionari, la quan¬
titat diferencial resultant com a «diferència a res¬

pectar» absorbible paulatinament en successius in¬
crements salarials.
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Negociat de Classes Passives

Declarar jubilat per invalidesa, conforme auto¬
ritza la Mutualitat Nacional de Previsió de l'Admi¬
nistració local, el Tècnic mitjà de Sanitat Sra. An¬
tònia Galicia i Martínez, amb els efectes que deter¬
mina l'art. 66 del Reglament de, Funcionaris de
l'Administració local.

Declarar jubilat per invalidesa, conforme auto¬
ritza la Mutualitat Nacional de Previsió de l'Admi¬
nistració local, l'Operari Sr. Joan Antoni Martínez
i Collado, amb els efectes que determina l'art. 66
del Reglament de Funcionaris d'Administració local

Declarar jubilat per invalidesa, conforme auto¬
ritza la Mutualitat Nacional de Previsió de l'Ad¬
ministració local, l'Operari Branca Obres i Ins¬
tal·lacions Sra. Filomena Sanchez i Garcia, amb els
efectes que determina l'art. 66 del Reglament deFuncionaris d'Administració local.

Unitat operativa cTActivitats Científiques iCulturals

Encarregar: al Mestre Jordi Cervelló una compo¬sició per orquestra, que serà dotada amb 225.000
pessetes; al Mestre Joan Albert Amargós una com¬
posició per a banda, que serà dotada amb 225.000
pessetes; i al Mestre Manuel Oltra una composi¬ció per a cobla que serà dotada amb 125.000 pesse¬
tes; peces totes elles amb una duració de quinzeminuts i l'estrena de les quals tindrà lloc dintre la
programació de la propera temporada de les res¬
pectives formacions instrumentals; autoritzar la des¬
pesa amb càrrec a la part. 259-15 del Pressupost Or¬dinari vigent (pròrroga de 1981); i lliurarne l'im¬
port al Regidor-Conseller de Cultura en conceptede pagament justificar.

Aprovar l'inici dels tràmits per establir un con¬
veni amb la Diputació de Barcelona perquè les bi-bliotèques situades en els Centres cívics de Sants,de la «Sedeta» i de Torre Llobeta, que en l'actua¬litat s'estan acondiciant en tals barris, puguin ésserincloses dintre la xarxa de bibliotèques populars,
que amb similar règim de conveni es manté la ciu¬
tat; i dirigir-se a la Diputació de Barcelona en tal
sentit.

Aprovar, d'acord amb la proposta del Jurat d'In¬
vestigació Històrica «Agustí Duran i Sanpere»,l'atorgament d'un ajut econòmic a la Sra. Eulàlia
Vega, que proposa, mitjançant la presentació dela corresponent memòria, el treball «La Barcelona
obrera dels anys trenta», d'import de 250.000 pes¬
setes, amb càrrec a la part. 471.19 del Pressupstordinari (pròrroga 1981).

TINÈNCIA D'ALCALDIA DE FINANCES I
SERVEIS GENERALS

Declarar vàlid el concurs celebrat per a la pres¬tació de servei de funcionament i conservació deles instal·lacions d'enllumenat públic corresponent
a la Primera Demarcació per un termini de 4 anysi adjudicar definitivament a l'empresa «Sociedad
Española de Construcciones Eléctricas, S. A. (S.E.C.E.)» per un import total màxim de 1.825.000.000de pessetes, aprovat per acord del Consell ple del15 de gener de 1982, al preu tipus ofertat per l'es¬mentada empresa i desestimant les millores opcio¬nals proposades per no estimar-les de conveniènciai requerir a l'adjudicatària perquè dintre dels 10dies següents al de la data en què rebi la notifica¬

ció d'aquest acord, presenti el document i acrediti
haver constituït la garantia definitiva de pessetes18.410.000 i perquè comparegui el dia i hora que
se l'indiqui a la formalització del contracte.

Declarar vàlid el concurs celebrat per a la pres¬tació de servei de funcionament i conservació de
les instal·lacions d'enllumenat públic corresponent
a la Segona Demarcació per un termini de 2 anys iadjudicar definitivament a l'empresa «SociedadIbérica de Construcciones Eléctricas, S. A. (S.I.
C.E.)» per un import total màxim de 407.000.000
de pessetes, aprovat per acord de la Comissió mu¬

nicipal permanent del 18 de desembre de 1981,amb una baixa del 3% sobre els preus tipus i re¬
querir a l'adjudicatària perquè dintre dels 10 dies
següents al de la data en què rebi la notificació
d'aquest acord, presenti el document i acrediti ha¬
ver constituït la garantia definitiva de 4.103.100
pessetes i perquè comparegui el dia i hora que se
l'indiqui a la formalització del contracte.

Declarar vàlid el concurs celebrat per a la pres¬tació de servei de funcionament i conservació de les
instal·lacions d'enllumenat públic corresponent ala Tercera Demarcació per un termini de 3 anys iadjudicar definitivament a l'empresa «Instalacio¬
nes de Montajes Eléctricos y Saneamiento, S. A.»
per un import total màxim de 1.238.000.000 de
pessetes, aprovat per acord de la Comissió muni¬
cipal permanent del 18 de desembre de 1981, amb
una baixa del 10,22 % sobre els preus tipus i re¬
querir a l'adjudicatària perquè dintre dels 10 dies
següents al de la data en què rebi la notificació
d'aquest acord, presenti el document i acrediti ha¬
ver constituït la garantia definitiva de 11.258.412
pessetes i perquè compai-egui el dia i hora que se
l'indiqui a la formalització del contracte.

Declarar vàlid el concurs celebrat per a la pres¬tació de servei de funcionament i conservació de
les instal·lacions d'enllumenat dels passos inferiorsi grans suports per un termini de 2 anys, i adjudi¬
car definitivament a l'empresa Catalana de Mun¬
tatges, S.A. per un import total màxim de pessetes66.000.000, aprovat per acord de la Comissió mu¬

nicipal permanent del 18 de desembre de 1981, i se¬
gons les condicions ofertades per l'esmentada em¬
presa, i requerir a l'adjudicatària perquè dintredels 10 dies següents al de la data en què rebi lanotificació d'aquest acord, presenti el document i
acrediti haver constituït la garantia definitiva de
820.000 pessetes i perquè comparegui el dia i hora
que se l'indiqui a la formalització del contracte.

Negociat de Serveis Tècnics Generals.

Declarar vàlida la subhasta celebrada per a l'ad¬judicació de la contracta de conservació d'instal·la¬
cions del jardins del Palacete Albéñiz, per untermini de dos anys; Adjudicar definitivament el
remat a l'Empresa «Emte, S.A.» que ofereix derealitzar els treballs amb una baixa del 0,1% sobre
l'import del contracte, Aplicar la despesa corres¬
ponent al primer any del contracte, quant a pese-
tes 400.000, amb càrrec a la part. 258,14 del Pres¬
supost ordinari de 1981, i quant a la resta de pes¬
setes, 4.200.000, amb càrrec a la part. 258,13, àrea
07, del Pressupost ordinari de 1982; i quant a pes¬setes 4.600.000, import de la despesa estimada enel segon any de la contracta, efectuar les necessà¬
ries previsions dins del pressupost ordinari de 1982,
en la seva partida 222.002: Cancelar i Retornar als
licitadors no adjudicataris, la garantia provisionalconstituïda a fi de prendre part a la subhasta; i
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Requerir a «Emte, S.A.» perquè en el termini dels
deu dies següents al de la data en què rebi la noti¬
ficació d'aquest acord, presenti el document que
acrediti haver constituït la garanti definitiva de
243.816,-pessetes i perquè compareixi el dia i l'hora
que se li indiqui, a la formalització del contracte.

Subunitat de Patrimoni

Aprovar el Plec de condicions de la concessió
de l'explotació del quiosc-bar situat al Passeig su¬
perior de la plaça de la Natura del Parc Güell;
Sotmetre'l a informació pública per un termini de
vuit dies; Declarar l'excepció de subhasta, de con¬
formitat amb l'art. 37.3 del Reglament de Contrac¬
tació de les Corporacions locals; i de no presentar-
se reclamacions, Convocar concurs - subhasta per
adjudicar la concessió, i donar-ne la màxima pu¬
blicitat en els mitjans de difusió.

Aprovar el Plec de condicions de la subhasta
per a l'adjudicació de llicències per l'aprofitament
de la via pública per a l'activitat de fotògraf de
«cerimònia» en els emplaçaments i amb els cànons
minimis que es detallen en el annex núm. 1; Sot¬
metre'l a informació pública per un termini de
vuit dies; i, de no presentar-se reclamacions, Con¬
vocar subhasta per adjudicar les esmentades lli¬
cències, i donar-ne la màxima publicitat en els
mitjans de difusió.

Negociat de la Neteja

Abonar 46.916.389,-pessetes a «Obras y Servicios
Hispania, S.A.», «La Maquinista Terrestre y Marí¬
tima, S.A.», «Hidroeléctrica de Cataluña, S.A.», i
«Von Roll, S.A.», concesionàries de la Planta Inci¬
neradora d'escombraries, amb càrrec a la part.
462.01, àrea 10, del Pressupost Ordinari de Despeses
1982, pròrroga 1981, en concepte de subvenció co-
rresponet al segon trimestre de 1982, d'acord amb
allò que disposa l'art. 34 del contracte d'adjudicació
de 27 de febrer de 1972, de conformitat amb el
balanç aprovat per la Comissió especial d'Inspecció
de l'esmentada Planta.

TINÈNCIA D'ALCALDIA DE PLANIFICACIÓ I
ORDENACIÓ DE LA CIUTAT

Negociat (TExpropiacions i Desnonaments

Iniciar, a l'empara d'allò que disposen els arts.
134 i concordants de la Llei del Sòl, els tràmits
necessaris per a l'adquisició pel sistema d'expro¬
piació, de les finques de 230.302,37 m2 de superfície
total, situades entre el passeig de la Vall d'Hebron,
el Torrent de la Clota, el carrer del Torelló i el
Camí de Sant Genis, i qualificats en part de parcs
i jardis urbans actuals de caràcter local (6 a), en
part de xarxa viària i equipaments i dotacions ac¬
tuals (7 a), i en part de zona 18, segons la relació
que s'adjunta: Sol·licitar de la Generalitat de Ca¬
talunya, a l'empara d'allò que disposen els arts. 52
de la Llei d'Expropiació forçosa i 56 del seu Re¬
glament, la declaració d'urgent ocupació dels béns
afectats per l'esmentat projecte; formular la rela¬
ció de propietaris, amb descripció de béns i drets
afectats; sotmetre-la a informació prïblica durant
el termini de quinze dies; i, en cas que no es pre¬
sentin reclamacions, api'ovar l'esmentada relació.

Negociat d'Obres Públiques

Aprovar inicialment el projecte de les obres de
clavegueram del carrer de l'Agricultura, entre els
carrers de Pere IV i de Cristóbal de Mourà, per un
import de 9.107.843 pessetes; imposar contribució
especial de millores en la modalitat de a tant alçat
per metre lineal de façana, de conformitat amb
l'article 34 de l'Ordenança d'aplicació i amb el
mòdul impositiu del 20 per 100; autoritzar la des¬
pesa amb càrrec a l'àrea 07, part. 6209-01 del Pres¬
supost d'Inversions de 1980; i convocar concurrèn¬
cia d'ofertes entre contractistes de reconeguda sol¬
vència per a l'adjudicació de les esmentades obres.

Aprovar inicialment el projecte d'instal·lació
d'enllumenat públic a la Via Augusta, entre el pas¬
seig de la Bonanova i el carrer dels Vergós, per
un import de 8.132.883 pessetes; declarar la seva
execució per raons d'urgència en virtut de l'autorit¬
zació prescrita en el art. 14,2 de l'Ordenança Fiscal
núm. 20 i sense perjudici del compliment dels trà¬
mits urbanístics procedents; imposar contribució
especial de millores amb la modalitat de a tant
alçat per metre lineal de façana, de conformitat
amb l'article 34 de l'Ordenança d'aplicació i amb
el mòdul impositiu del 20 per 100; autoritzar la
despesa amb càrrec a l'àrea 07, part. 6208-14 del
Pressupost extraordinari d'Inversions de 1980; i
convocar concurrència d'ofertes entre contractistes
de reconeguda solvència per a l'adjudicació de les
esmentades obres.

Aprovar inicialment el projecte de les obres de
clavegueram del carrer del Foc-Follet, entre els car¬
rers d'Enric Sanchís i de Llinars, per un import
de 3.058.980 pessetes; imposar contribució especial
de millores en la modalitat de a tant alçat per me¬
tre lineal de façana, de conformitat amb l'article
34 de l'Ordenança d'aplicació i amb el mòdul im¬
positiu segons el cost que estableix l'annex núm. 3
de la mateixa; autoritzar la despesa amb càrrec al
cap. 0, art. 2, part. 6906-9, àrea 01, del Pressupost
extraordinari d'Inversions de 1980; i convocar con¬
currència d'ofertes entre contractistes de reconegu¬
da solvència per a l'adjudicació de les esmentades
obres.

Aprovar inicialment el projecte de les obres de
pavimentació del carrer del Foc-Follet, entre els
carrers d'Enric Sanchís i de Llinars, per un import
de 3.862.828 pessetes; imposar contribució especial
de millores en la modalitat de a tant alçat per me¬
tre lineal de façana, de conformitat amb l'article
34 de l'Ordenança d'aplicació i amb el mòdul im¬
positiu segons el cost que estableix l'annex núm. 3
de la mateixa; autoritzar la despesa andí càrrec al
cap. 0, art. 2, part. 6906-9, àrea 01, del Pressupost
extraordinari d'Inversions de 1980; i convocar con¬
currència d'ofertes entre contractistes de reconegu¬
da solvència per a l'adjudicació de les esmentades
obres.

Aprovar inicialment el projecte de les obres de
clavegueram de l'avinguda de Rio de Janeiro, entre
el passeig de Valldaura i el carrer dels Garrofers,
per un import de 13.965.911 pessetes; imposar con¬
tribució especial de millores en la modalitat de a
tant alçat per metre lineal de façana, de conformi¬
tat amb l'article 34 de l'Ordenança d'aplicació i
amb el mòdul impositiu del 20 per 100; autoritzar
la despesa amb càrrec al cap. 0, art. 2, part. 6201-1,
àrea 07, del Pressupost d'Urbanisme de 1980, àrea
07; i convocar concurrència d'ofertes entre contrac¬
tistes de reconeguda solvència per a l'adjudicació
de les esmentades obres.
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INFORMES PER AL CONSELL PLENARI

Posar a disposició de la «Societat privada muni¬
cipal d'Aparcaments, S.A.», el subsòl dels espais
vials de la plaça del Sol, del carrer Menèndez i
Pelayo (entre els carrers de Santa Perpètua i de
Sant Salvador) i de l'avinguda Gaudí (entre els
carrers de la Indústria i de Sant Antoni Maria Cla¬
ret), d'extensions superficials respectives 1.577,
2.409 i 3.470 m2, sense perjudici de la seva qualifi¬
cació de béns de domini públic municipal, per a la
construcció de sengles aparcaments subterranis de
267, 312 i 397 places, respectivament, d'acord amb
els projectes tècnics redactats pels Serveis tècnics
municipals, i per a llur explotació en règim de ges¬
tió directa durant un termini de cinquanta anys
mitjançant les condicions que s'estableixin i amb la
possibilitat de, en el seu cas, procedir a l'atorga¬
ment del dret d'utilització temporal i individualit¬
zat de les places d'aparcament construïdes.

Ratificar el traspàs de la gestió directa de l'apar¬
cament subterrani de l'avinguda de Rius i Taulet,
de la Societat privada municipal «Transports de
Barcelona, S.A.», a favor de la «Societat privada
municipal d'Aparcaments, S.A.», amb ampliació
fins a cinquanta anys del termini per a la utilitza¬
ció dels esmentats béns.

Aprovar, d'acord amb l'art. 3r. de la Llei especial
de Barcelona, l'aplicació d'exencions i bonificacions
fiscals municipals, que corresponguin a la «Societat
privada municipal d'Aparcaments, S.A.» i la sol·li-
citut de les mateixes a altres Administracions.

Aprovar la modificació del Programa d'actuació
de 1982 que es detalla en la relació adjunta.

TINÈNCIA D'ALCALDIA DE FINANCES I
I SERVEIS GENERALS

Aprovar modificacions en el Pressupost extraor¬
dinari d'Inversions 1980, que es detallen en els do¬
cuments adjunts.

Aprovar modificacions de crèdits mitjançant
tranferències i la substitució de projectes tècnics
en el Pressupost d'Inversions 1982, que es detallen
en els documents adjunts,
etapa, d'import 73.069.452 pessetes.

Aprovar la resolució de les reclamacions formu¬
lades contra les Ordenances Fiscals per a 1983.

Aprovar el Pressupost Ordinari per a 1982,
d'acord amb l'estructura orgànica i económico-fun¬
cional que es proposa; i aprovar com annexos del
Pressupost Ordinari de 1982, els Pressupostos dels
Serveis municipals de Parcs i Jardins i de Pompes
Fúnebres, així com els dels Patronats de Guarderies
Infantils, de l'Escola Massana, dels Disminuïts Fí¬
sics, dels Disminuïts Psíquics i de Turisme, de Bar¬
celona.

Concedir gratuïtament, de conformitat amb l'ar¬
ticle 171 de la Llei del Sòl, a la Generalitat de Ca¬
talunya el dret de superfície per un termini de cin¬
quanta anys sobre la finca de propietat municipal
assenyalada amb els núms. 134 a 140 del carrer de
la Murtra, d'extensió 1.039 m2, grafiada al plànol
adjunt, per a la construcció i posta en funciona¬
ment, en el termini màxim de cinc anys, d'un Cen¬
tre sanitari d'assistència primària; formalitzar la
constitució del dret de superficie en escriptura

pública, amb subjecció a les condicions del docu¬
ment annex; i inscriure aquest dret en el Registre
de la Propietat.

Concedir gratuïtament, de conformitat amb l'ar¬
ticle 171 de la Llei del Sòl, a la Generalitat de Ca¬
talunya el dret de superfície per un termini de cin¬
quanta anys sobre la parcel·la assenyalada amb el
número 18 de l'avinguda de les Drassanes d'exten¬
sió superficial 1.500 m2, grafiada al plànol adjunt,
per a la construcció i posta en funcionament a
càrrec de la Generalitat, en el termini màxim de
cinc anys, d'una Residència assistida; i formalitzar
la constitució del dret de superfície en escriptura
pública, amb subjecció a les condicions del docu¬
ment annex que s'aproven; i inscriure aquest dret
en el Registre de la Propietat.

Deixar sense efecte els acords de la Comissió mu¬

nicipal executiva i Comissió municipal permanent
de 21 d'abril de 1978 i de 28 de novembre de 1980
respectivament, i del Consell plenari de 21 de ju¬
liol de 1978 i 23 de desembre de 1980, en aplicació
d'allò que disposa l'art. 173 de la Llei sobre Règim
del Sòl i Ordenació Urbana en relació amb l'art. 97
del Reglament de Béns de les Entitats Locals; de¬
clarar extingit el dret de superfície concedit a títol
gratuït al «Ministerio de Sanidad y Seguridad So¬
cial (Instituto de Servicios Sociales)» sobre la finca
de propietat municipal situada a l'illa limitada pels
carrers de Chafarinas, de Pedrosa, de Palamós i
de la Fosca, destinat a la construcció d'una llar del
Jubilat, per haver transcorregut el termini atorgat
sense que la finca hagi estat edificada, ni existeixin
indicis de la seva imminent edificació, i en conse¬
qüència, concedir gratuïtament, de conformitat
amb l'art. 171 de la Llei del Sòl el dret de super¬
fície a la Generalitat de Catalunya, amb l'obliga¬
ció d'edificar-lo amb destí a equipaments d'assistèn¬
cia socials, dins el termini de dos anys, a comptar
des de la data de formalització de la corresponent
escriptura pública.

Deixar sense efecte els acords de la Comissió mu¬

nicipal executiva i Comissió municipal permanent
de 20 de juliol de 1978 i 28 de novembre de 1980
respectivament, i del Consell plenari de 31 de ju¬
liol de 1978 i 23 de desembre de 1980, en aplica¬
ció d'allò que disposa l'art. 173 de la Llei sobre
Règim del Sòl i Ordenació Urbana en relació amb
l'art. 97 del Reglament de Béns de les Entitats Lo¬
cals, declarar extingit el dret de superfície concedit
a títol gratuït al «Ministerio de Sanidad y Seguri¬
dad Social (Instituto de Servicios Sociales)» sobre
la finca de propietat municipal situada al carrer de
Siracusa núin. 23-29 i ubicada a l'illa limitada pels
carrers de Siracusa, de Milà i Fontanals, de Puig-
martí i de la Mare de Déu dels Desemperats, desti¬
nat a la construcció d'una llar del Jubilat, per ba¬
ver transcorregut el termini atorgat sense que la
finca hagi estat edificada, ni existeixin indicis de
la seva imminent edificació, i en conseqüència, con¬
cedir gratuïtament, de conformitat amb l'art. 171
de la Llei del Sòl el dret de superfície a la Genera¬
litat de Catalunya, amb l'obligació d'edificar-lo
amb destí a equipaments d'assistència social, dins
del termini de dos anys, a comptar des de la data
de formalització de la corresponent escriptura pú¬
blica.

Aprovar les memòries de municipalització, en rè¬
gim de lliure concurrència, del servei d'eliminació,
incineració i aprofitament de deixalles i residus sò-
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lids urbans, redactades per la Comissió especial no¬
menada pel Sr. Alcalde en compliment de l'acord
d'aquest Consell plenari del dia 16 de juliol passat;
exposar les esmentades memòries al públic per un
termini de 30 dies, i en el cas de no formular-se ob¬
servacions, tenir l'expedient de municipalització per
aprovat; aprovar les Bases de constitució i partici¬
pació en l'Empresa Mixta que haurà de constituir-
se, acomplint l'acord del Consell Plenari de 16 de
juliol d'enguany; i facultar expressament el Sr. Al¬
calde per la signatura dels documents de compro¬
mís amb les Empreses avui concessionàries del
servei d'incineració de deixalles i residus sòlids ur¬

bans, que siguin necessàris per la plena efectivitat
de l'esmentat acord.

S'acorda que passi al Consell plenari la següent
proposició dels Srs. Comas, Thió i Bueno, que diu:

I. Que els diferents òrgans de l'Ajuntament re¬
solguin de forma expressa, els recursos de reposició
interposats pels Regidors, sense recórrer a la via
del silenci administratiu.

II. Que es trameti, sense més dilació, l'expedient
reclamat pel Tribunal Contenciós-administratiu en
el recurs esmentat interposat pels Regidors de Con¬
vergència i Unió.

MOCIONS PER AL CONSELL PLENARI

Ratificar els acords adoptats per la Junta del
«Consorcio Túneles del Tibidabo» celebrada en el
dia d'ahir, que aprovaren el pressupost d'inversions
de l'esmentat Consorci pel corrent exercici de 1982,
i l'adquisició, previ l'acompliment dels oportuns
tràmits administratius, de les accions de la societat
mercantil «Túneles y Autopistas de Barcelona, S.
A.», pel seu valor nominal de 600.000.000 ptes., i
també una operació de crèdit amb entitats finan¬
ceres particulars, per l'esmentat import; i avalar el
crèdit a concertar, en el seu dia, pel Consorci, en la
part d'un 57 % del mateix, que correspon a l'apor¬
tació d'aquest Ajuntament a les obligacions del
Consorci.

La Comissió municipal permanent acorda:
Fer constar el més sentit condol de la ciutat i la

Corporació municipal per l'assessinat en el dia
d'avui a Madrid del General Sr. Victor Lago i Ro¬
man, cap de la Divisió Cuirassada «Brunete», i ex¬
pressar la més enèrgica repulsa per aquest atemp¬
tat terorista que, com els anteriors, pretén socavar
la pacífica convivència entre els espanyols i deses-
tabilitzar la nostra democràcia.

Fer constar la condolència de la Corporació mu¬
nicipal per la mort de la Sra. Maria Rosa Farreras
i Casanelias, esposa del Gerent del Servei munici¬
pal de Pompes Fúnebres Sr. Josep Cornet i Colom.



REGLAMENT DEL REGISTRE
MUNICIPAL DE CONTRACTISTES

APROVAT PEL CONSELL PLENARI (del dia 16-7-82, vigent des de 5-11-82)

Primera. D'acord amb l'article 105-2 del Regla¬
ment d'Organització i Administració Municipal de
Barcelona, i concordants de la Llei de Contractes
de l'Estat i els seus Reglaments, es crea un «Regis¬
tre Municipal de Contractistes», a càrrec de la Se¬
cretaria General, que tindrà cura del seu èstabli-
ment i manteniment al dia.

Segona. E Registre Municipal de Contractistes
tindrà caràcter públic, tenint-hi accés tots els qui
acreditin legítim interès. Hi podran ésser inclosos
tots els contractistes que bo sol·licitin i obtinguin la
qualificació favorable per resolució de la Tinència
d'Alcaldia de Finances i Serveis Generals, previ
informe dels serveis tècnics.

Tercera. Constaran en el Registre amb caràcter
general i inexcusable les següents dades:

1. Nom o raó social de l'Empresa i si s'escau
denominació comercial.

2. Domicili social o empresarial i districte pos¬
tal. Si s'escau centre o centres de treball i domi¬
cilis.

3. Telèfons, noms i cognoms de les persones que
poden actuar en nom i representació de l'Empresa
mitjançant poders degudament bastantejats i els
seus domicilis i districtes postals si s'escau i telè¬
fons.

4. Activitat o activitats de l'Empresa.

Quarta. A la fitxa on consti la inscripció del
contractista s'hi afegirà la documentació correspo¬
nent a l'empresa inscrita, que serà entregada per
l'interessat mitjançant original o còpia autèntica.
La documentació als efectes de Registre serà la se¬
güent.

I. A) Alta o altes de Llicència Fiscal de l'Im¬
post Industrial.

b) Document Nacional d'Identitat del titular de
l'Empresa, si es tracta d'una individual o cèdula
d'identificació fiscal si es tracta d'una Entitat Jurí¬
dica (Companyia Mercantil, Cooperativa), en el
qual cas s'acompanyarà de l'escriptura de constitu¬
ció o modificació de l'entitat, degudament inscrita
en el Registre corresponent.

c) Relacions del personal directiu, administra¬
tiu i tècnic al servei de l'Empresa, plantilla mitja
del personal qualificat i no qualificat amb expres¬
sió numérica de categories.

d) Declaració del parc de maquinària i equips
-especials de que disposa l'Empresa.

e) Document de qualificació Empresarial si,
d'acord amb la normativa vigent en la matèria
s'hagués d'exigir, atesa la naturalesa de les activitats
o prestacions a les que normalment es dedica.

f) Mitjans financers i documents acreditatius
deia seva solvència econòmica, expedits com a mí¬
nim per dues entitats de crèdit, Bancs o Caixes
d'Estalvis.

g) Document d'identificació de la Seguretat So¬
cial o alta en qualsevol dels règims de la Seguretat
Social.

II Com a documentació complementària i als
sols efectes d'informació, es podrà presentar:

a) Estudi memòria justificativa de l'experièn¬
cia, de l'activitat o activitats que ha portat a terme
l'Empresa amb relació de les prestacions realitza¬
des en els tres últims anys per l'Administració en
qualsevol de les seves esferes.

b) Qualsevol altre document que s'estimi d'in¬
terès general i que es consideri oportú.

Els documents que s'assenyalen amb les lletres
c), d) i li) que corresponen a les declaracions de
l'interessat hauran d'ésser subscrites per la Direc¬
ció de l'Empresa.

Cinquena. Atesa la finalitat del Registre i que
la sol·licitud d'inscripcions es voluntària, el fet de
no figurar inscrit en el Registre no limitarà en cap
cas els drets dels contractistes ni serà causa d'ex¬
clusió en les licitacions que convoqui l'Administra¬
ció.

Sexta. 1. El Registre s'actualitzarà periòdica¬
ment cada dos anys renovant-se tota la documenta¬
ció, podent-hi restar aquella que no hagi perdut
actualitat i de la qual es farà constar per diligèn¬
cia que ha estat revisada i prorrogada la seva vali¬
desa per dues anualitats més.

2. Tota persona física o jurídica que com a em¬
presa figuri inscrita en el Registre, estarà obligada
a substituir tot document que per qualsevol raò
perdés actualitat i en el moment que això es pro¬
duís.

Setena. La inexactitud en les dades o en els do¬
cuments aportats per l'interessat que constin en el
Registre, o bé la seva falsedat donarà lloc a la im¬
mediata exclusió del Registre, deixantt-hi anotació
de constància als efectes oportuns, sense perjudici
d'altres responsabilitats.
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Vuitena. Les inexactituds o falsedats en les da¬
des facilitades o en els documents aportats seran
objecte d'expedient sumari, el qual, un cop ins¬
truït i prèvia resolució del Tinent d'Alcalde de Fi¬
nances i Serveis Generals, se li donarà vista a l'in¬
teressat perquè en un termini no superior a 10 dies
al·legui tot all que convingui i pugui aportar la do¬
cumentació que estimi adient.

Novena. La Secretaria General, d'acord amb els
antecedents continguts en el Registre i a petició ex¬
pressa de la part interessada, fent constar l'objecte
i la finalitat pel qual se sol·licita l'esmentat docu¬
ment, expedirà certificació de totes aquelles dades
i documents que constin en el Registre en relació
amb l'Empresa sol·licitant de la certificació.

Desena. D'acord amb l'assenyalat en la ba3e
quarta II a) i b) el Registre de Contractistes tindrà
una secció especial destinada a l'anotació de les
contractes adjudicades, import de les mateixes i in¬

cidències. La qualificació que sobre l'execució d'una
obra obtingui una Empresa contractista, s'anotarà
en el Registre en el full o fitxa d'inscripció que li
correspongui.

Onzena. Seran normes supletòries en el Regla¬
ment aprovat en tot allò que no s'hi oposin, la Llei
de Contractes de l'Estat i el seu Reglament en tot
el referent al Registre especial de contractistes i en

particular els articles 107 de la Llei i 310 i següents
del seu Reglament.

Disposició addicional

Es faculta a la Tinència d'Alcaldia de Finances i
Serveis Generals per a dictar totes les normes que
es considerin necessàries per al desenvolupament i
acompliment del present Reglament, donant-ne
compte a la Comissió Municipal Permanent en la
primera sessió que se celebri.



PUBLICACIONS, DISPOSICIONS
I ANUNCIS OFICIALS

BUTLLETÍ OFICIAL DE LA PROVÍNCIA

Octubre-Novembre 1982

Anuncis publicats:

LICITACIONS.—

De subhasta per adjudicar les obres:

— de clavegueram de la carretera d'Esplugues,
entre els carrers del Dr. Joaquim Alharran i el
carrer de Monederos per 40.000.000 pessetes. (Dia
5-XI.)

Exposició al públic:

— de l'expedient relatiu a l'adquisició de la
finca situada a l'avinguda de la Diagonal entre els
carrers de Fluvià, de Pallars, i el de Provençals i
el passatge Marina afectada de vial i equipaments;

— de l'expedient relatiu a l'adquisició dels bens
i drets corresponents a la finca número 62 al 66
del carrer de Les Corts afectada per l'obertura de
l'esmentat carrer;

— de l'expedient relatiu a l'estudi de detall
per les edificacions extremes del bloc situat al
carrer del General Manso número 175 al 183 en¬

tre la Gran Via de les Corts Catalanes i el carrer

del Perú, Polígon Llevant Sud N. 19 aprovat ini¬
cialment el 28 de juliol de 1982. (Dia 3-XI.)

De cancel·lació de les garanties donades per:

— El senyor Lluís Montero i Rodríguez, per
obres de reconstrucció i restauració al recinte del
Parc Güell. (Dia 28-X.)

— «Nicso, S. L.)>, per clavegueram al barri Sud-
est del Besòs.

— «Constructora Solimar, S. A.)) per obres com¬
plementàries del col·lector de Cartellà, pel Passeig
de Maragall, carrer de Pontons i carrer d'Alfons
Aiguavives 2.a fase.

— I clavegueram al carrer de Rubens entre la
claveguera existent i el carrer de Mora d'Ebre. Dia
30-X.)

— «Entrecanales y Tavora, S. A.» per obres
de sanejament i clavegueram lera, etapa 2.a fase,
col·lector interceptor de rieres, coincidint amb el
Cinturó de Ronda, des de l'Orfelinat Ribas al riu
Besòs.

— I per les obres de desdoblament i obres
complementàries del Col·lector de la Riera d'Horta
pel passeig de Fabra i Puig i «Mártires de la Tra¬
dición»; i carrer de Josep Soldevila desde el car¬
rer del Tajo fins a la prol·longació de la via Tra-
jana. (Dia 4-XI.)

— Pel senyor Antoni Gibert i Marcual per
acondicionament de l'àmbit del Baptisteri Paleo-
cristià. (Dia 6-XI.)

ANUNCIS.—

Emplaçament al Senyor Aureli Comorera i Giro¬
nès, perquè compareixi al Negociat de Proveïments,
per a la tramitació de l'expedient relatiu al lloc
de venda número 244 del Mercat del Clot. (Dia
28-X.)

Data en que començarà a regir la derogació de
l'art. 111 bis de l'ordenança municipal de Policia
de la via pública i el Reglament del Registre Mu¬
nicipal de Contractistes, aprovat pel Consell Ple¬
nari del dia 16-VII-82. (Dia 5-XI.)

Rectificació dels anuncis publicats al Butlletí Ofi¬
cial de la Provincia el dia 9-VII-82, relatius a l'im¬
posició de contribucions especials per obres de
pavimentació i voreres al carrer del Farmacèutic
Carbonell: (C. M. P. 14-XI-80) per clavegueram a
l'Avinguda de Rio de Janeiro (C.M.P. 12-XII-80)
i al carrer de Perecamps (C.M.P. de 16-111-81);

I els publicats el dia 12-VII-82 per les obres d'ins¬
tal·lació d'enllumenat al carrer del Secretari Colo¬
ma (C.M.E. 30-XII-76). (Dia 5-XI.)

Obres de clavegueram al carrer de Cienfuegos,
(C.M.E. 23-XII-77) i obres d'explanació i construc¬
ció de paviment i voreres al carrer de l'Escultor
Ordonez (C.M.E. 10-IX-75). (Dia 6-XI.)
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DEPARTAMENT D'ASSISTÈNCIA TÈCNICA

RELACIÓ DE DISPOSICIONS GENERALS D'INTERÈS PER A L'ADMINISTRACIÓ MUNICIPAL,
PUBLICADES AL «BOLETIN OFICIAL DEL ESTADO», AL «DIARI OFICIAL DE LA GENERA¬
LITAT» I AL BUTLLETÍ OFICIAL DE LA PROVÍNCIA» DURANT EL MES

OCTUBRE 1982

Administració local

RD. 2513/82 24-7 Desenvolupa i aplica mesures adoptades per la Llei
40/81 de 28 d'octubre.

B.O.E. núm. 240
de 7-10-82

Cultura

RD. 2639/82 15-40 Ordenació de l'Educació Especial. B.O.E. núm. 253
de 22-10-82

Finances

Instrucció /82 22-9 Delimitació de sòl subjecte a Contribució Territo¬
rial Urbana.

RD. 2631/82 15-10 Reglament de l'Impost sobre Societats.

B.O.E. núm. 238
de 5-10-82

B.O.E. mims. 252
a 258

de 21 al 27
de 10-82

Generalitat' '

RD. 2455/82 30-7 Traspàs de serveis en matèria de premsa i pu¬
blicitat.

RD. 2608/82 24-9 Traspàs de serveis en matèria de Centres de Medi¬
cina Esportiva.

RD. 2624/82 10-9 Traspàs de serveis en matèria de casinos i Jocs.

RD. 2625/82 24-9 Traspàs de serveis en matèria de radiodifusió i
televisió.

RD. 2626/82 1-10 Traspàs de serveis en matèria de promoció pública
de l'habitatge.

B.O.E. núm. 237
de 4-10-82

B.O.E. núm. 250
de 19-10-82

B.O.E. núm. 251
de 20-10-82

B.O.E. núm. 251
de 20-10-82

B.O.E. núm. 251
de 20-10-82

Sanitat

O. /82 21-9 Normes sobre la marcada de carns.

RD. 2519/82 12-8 Reglament sobre Protecció Sanitària contra Radia¬
cions ionizants.

B.O.E. núm. 239
de 6-10-82

B.O.E. núm. 241
de 8-10-82

Treball

R. /82 19-8

R. /82 9-9

Bases de col·laboració entre l'Institut Nacional de
l'Ocupació i les Corporacions locals.

Participació òrgans informatius en l'anterior col·la¬
boració.

B.O.E. núm. 244
de 12-10-82

B.O.E. núm. 244
de 12-10-82

Urbanisme

RD. 2555/82 24-9 Mesures per a la rehabilitació integrada del patri¬
moni arquitectònic.

LI. 11/82 8-10 Crea Institut Cartogràfic de Catalunya.

B.O.E. núm. 243
de 11-10-82

D.O.G. núm. 268
de 20-10-82
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RESUM

Administració local

El RD. 2513/82 de 24 de juliol, desenvolupa i
aplica algunes de les mesures adoptades per la Llei
40/81, de 28 d'octubre sobre «Normes de procedi¬
ment administratiu» (quòrum sesions, ejecutivitat
actes i acords, informes preceptius del Secretari i
Interventor, etc.) sobre Règim economic-financier,
sobre Ingresos locals i sobre Operacions de crèdit,
deixant sense efecte —una vegada extinguits els
Pressupostos Especials— el que disposa el art. 81 i
següents del Reglament de Serveis de les Corpora¬
cions locals pel que fa a l'obligació de dotar, comp¬
tabilitzar i disposar del Fons de Reserva dels òrgans
especials de gestió sin personalitat jurídica propia.

Cultura

El RD. 2639/82, de 15 d'octubre sobre ordenació
de la Educació Especial, disposa que l'Educació Es¬
pecial té com a finalitat el tractament educatiu i
rehabilitació adequats, a les persones que presentin
deficiències o inadaptacions per a la seva incorpo¬
ració tan plena com sigui possible, en cada cas, a
la vida social.

Finances

La Instrucció de 22 de setembre de 1982, de la
Subsecretaria d'Hisenda es dicta a fi d'unificar cri¬
teris interpretatius, així com per aconseguir una
elaboració clara i efecaç tramitació de les delimi¬
tacions de sòl subjecte a Contribució Teritorial
Urbana.

El RD. 2631/82, de 15 d'ctubre aprova el Regla¬
ment de l'Impost sobre Societats.

Generalitat

El RD. 2455/82, de 30 de juliol, concreta els Ser¬
veis i Institucions que han de ser objecte de tras¬
pàs a la Generalitat en matèria de Premsa i Publi¬
citat; el RD 2608/82, de 24 de setembre ho fa en
materia de Centres de Medicina Esportiva; el RD.
2624/82, de 10 de setembre en matèria de casinos i
jocs; el RD. 2625/82, de 24 de setembre en matè¬
ria de radiodifusió i televisió i el R.D. 2626/82 de
1 d'octubre en matèria de promoció pública de
l'habitatge.

Sanitat

L'O. de 21 de setembre de 1982 estableix normes
sobre la marcada de carns per a tot el territori
nacional per caracteritzar i donar garantia sanità¬
ria a la circulació de carns.

El RD. 2519/82 de 12 d'agost aprova el Regla¬
ment sobre Protecció sanitària contra Radiacions
ionizants.

Treball

La Resolució de 19 d'agost de 1982 de la Direc¬
ció General de l'Institut Nacional d'Ocupació, es¬
tableixen les bases de col·laboració entre l'Institut

Nacional d'ocupació i les Corporacions locals per a
la realització d'obres i serveis per treballadors des¬
ocupats. Y la Resolució de 9 de setembre de 1982
de la dita Direcció General tracta de la participa¬
ció d'òrgans informatius en la referida col·laboració.

Urbanisme

El RD. 2555/82, de 24 de setembre, té per objecte
ordenar les actuacions de les Administracions Pú¬
bliques i fomentar les de la iniciativa privada diri¬
gides a rehabilitar els centres urbans, núclis rurals
i conjunts històrico-artístics, mitjançant la decla¬
ració d'Àrees de Rehabilitació integrada.

La Llei 11/82, de 8 d'octubre, crea l'Institut Car¬
togràfic de Catalunya amb la finalitat de dur a
terme les tasques tècniques de desenvolupament de
la informació cartogràfica en l'àmbit de les compe¬
tències de la Generalitat de Catalunya.

TRASPÀS DE DRETS FUNERARIS

Es convoquen les persones que es consideren amb
algun dret a les sepultures referides a continuació,
perqué compareguin al Departament de Cementiris
del Servei Municipal de Pompes Fúnebres, en el
terme dels quinze dies hàbils següents a la publi¬
cació d'aquest anunci inserit a la Gaseta Municipal
de Barcelona, amb l'advertiment que, en el cas de
no fer-ho quedaran desposseïts de tot dret i pros¬
seguirà la tramitació de Vexpedient ja sense ulte¬
rior citació ni cap altra audiència.

Rosalia Abella i Albiol, tras. prov. Hip. Trapecial
pis 4t. núm. 74 Sta. Eulàlia Agrup. 3.a del Sud-oest
de Calixt Balada i Albernia.

Jaume Alberich i Costa, tras. prov. nínxol nú¬
mero 338 pis 2n. Dep. 8è. de Les Corts de Gertru¬
dis Vallès i Manzanares.

Celestina Andres i Martínez, tras. prov. nínxol
núm. 7.226 pis 6è. Dep. 3è. de Sant Andreu de Ni-
casi Martínez i Almazan.

Núria Andreu i Rosell, tras. prov. nínxol nú¬
mero 1.185 pis 5è. int. illa 1.a dep. Ir. d'Est de
Maria Galtes.

Severina Arantegui i Garcia, tras. prov. nínxol
núm. 846 pis 6è. dep. 3r. illa 2.a Ext. cTEst de Pere
Monte i Duràn.

Francesca Asensio i Mendez, tras. prov. Col. B.
núm. 4.153 pis 5è. Sta. Eulàlia Agrup. 3.a del Sud-
oest de Lluïsa Oro i Sánchez.

Elvira Ballesta i Segado, tras. prov. Col. B. nú¬
mero 1.185 pis 3r. Sant Jordi Agrup. 7.a del Sud-
oest d'Ignasi Ballesta i Carbajal.

Montserrat Baratau i Rovira, tras. prov. Hip.
Ojival, núm. 101 pis lr. Sant Josep Agrup. 2.a del
Sud-oest de Pau Baratau i Molins.

M. Pilar Baratau i Rovira, tras. prov. nínxol nú¬
mero 166 pis 2n. Sèrie 2.a Dep. lr. de Sant Andreu,
de Pau Baratau i Molins.

Teresa Bigorra i Salas, tras. prov. Col. B. núme¬
ro 12.013 pis lr. os. Via Sant Jaume Agrup. 11
del Sud-oest de Pilar Salas i Pérez.

Mercè Braut i Navines, duplicat y tras, testament
Panteó núm. 10 Via Sta. Trinitat Ag. 11 del Sud-
oest de Mercè Braut i Navines.

Carme Carbó i Veguillas, tras. prov. nínxol nú¬
mero 1.691 pis 2n. façana Nord B de Sants cTIsabel
Balasch i Busquets.
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Rosa Cliville i Pages, tras. prov. Col. B. número
2.123 Stma. Trinitat Agrup. 12 pis 4t. del Sud-oest
de Rosa Canals i Riera.

Dolors Cullell i Matosa, tras. prov. nínxol nú¬
mero 8.234 pis 6e. dep. 3r. de Sant Andreu de
Carme Cullell i Matosa.

Amparo Daroqui i Martínez, tras. prov. nínxol
núm. 8.071 pis 2n. illa 5.a de Les Corts d'Emília
Miquel i Miquel.

Maria Dembillo i Domenech, tras. prov. nínxol
núm. 461 pis 4t. façana Est B. de Sants de Joan
Domenech i Martí.

Antoni Dolerá i Sisa, tras. prov. nínxol número
1.331 pis 2n. façana Oest B de Sants de Josepa
Sisa i Roch.

Montserrat Domenech i Ferrer, tras. prov. nín¬
xol núm. 3.134 pis Ir. os. dep. 2n. de Sants de Joan
Domenech i Cartró.

Joan Equisuany i Calvo, tras. prov. nínxol núme¬
ro 1.411 pis 3r. int. illa 3.a dep. Ir. d'Est de Antonia
Planas.

Manuel Fuentes i Casas, tras. prov. Col. B. nú¬
mero 3.400 pis 4t. Agrup. 9.a Sant Francesc del
Sud-oest de Blandina Sala i Patxot.

Alfons Fuentes i Serrat, tras. prov. Hip. Ojival,
pis Ir. núm. 810 Via Sant Josep Agrup. 2.a del
Sud-oest de Matías Fuester i Casadesús.

Rosalia Galvez i Bardallo, tras. prov. Col. B.
núm. 8.597 pis Ir. oss. Via Sant Jordi Agrup. 7.a
del Sud-oest de David García i Rodriguez.

Josepa Garancena i Rodrigo, tras. prov. Col. B.
núm. 2.054 Sant Joaquim pis 6è. Agrup. 12 del
Sud-Oest del Olmo i Oroz.

Vicens Gomez i, Gomez, tras. prov. Col. B.. nú¬
mero 496 pis 4t. Stma. Trinitat Agrup. 12 del Sud-
oest de M. Lluisa Adsuara i Uranga.

Lluís Gómez i Martínez, tras. prov. nínxol nú¬
mero 12.139 pis Ir. oss. Dep. 5è. de Les Corts de
John E. de Mier i Dolors Campbell i Ballesteros.

Victor Guallar i Bandres, tras. prov. nínxol nú¬
mero 2.389 pis 2n. illa 5.a de Les Corts de Caries
Garriga i Morena.

Joan Jaulent i Olive, tras. prov. nínxol núm. 315
pis Ir. part Antiga (PonentJ de Sarria, de Marià
Totosaus.

Angela Jordà i Cardona, tras. prov. Col. B. esp.
lr. oss. núm. 48 Sant Jordi Agrup. 6 del Sud-Oest
de Lluis Jordà i Cardona.

Josepa Marquez i Corbella, tras. prov. nínxol
núm. 463 pis 3r. int. illa 1.a del Est de Francesc
Jossa i Teixidor.

Josep Martínez i Campoy, tras. prov. Col. B. nú¬
mero 14.608 pis lr. oss. Sant Jaume Agrup. 9.a del
Sud-oest de Josepa Giménez i Campoy.
Josep Mas i Gabbaro, tras. prov. nínxol núm. 387
pis 3r. dep. lr. cerca d'Est de Ramón Lloberas i
Grau.

Josep Mas i Gabarro, tras. prov. Col. B. 1.717 pis
lr. oss. Sant Jordi Agrup. 6.a del Sud-oest de Con¬
rad Lloberes i Grau.

M. Josep. Mayre López, tras. prov. nínxol núm.
810 pis 2n. int. illa 4.a d'Est de Geltrudis Bru, Vda.

M. Josep Mayre López, tras. prov. nínxol número
456 pis lr. oss. illa 1.a d'Est dep. Ir. ext. d'Antoni
Uliñana i Curbera.

Maria Muñoz i Saldana, tras. prov. nínxol nú¬
mero 12.264 pis 7è. dep. 3r. Sant Andreu de Rafael
Saldana i Medina.

Llibert Navals i Molina, tras. prov. duplieat y
ab-intestat nínxol núm. 5.003 pis 3r. dep. 5è. de
Les Corts de Llibertat Navals i Molina.

Antoni Pallas i Manzana, tras. prov. nínxol nú¬
mero 5.180 pis 7è. illa 5.a de Les Corts d'Unió Coo¬
perativa Barcelona.

Elvira Rey i Viñas, tras. prov. Col. B. número
12.184 pis 2n. Via Sant Francesc Agrup. 9.a del
Sud-oest de Joaquim Pey i Joan.

Josepa Pala i Molins, tras. prov. nínxol número
87 pis 3r. serié 1.a dep. lr. de Sant Andreu, Jaume
Baste i Guardiola.

Roser Raurell i Casi, tras. prov. nínxol número
93 pis lr. oss. serié 4.a de Sant Andreu de Dolors
Riera i Ubach.

Natividad Sampe i Busom, tras. prov. nínxol nú¬
mero 3.457 pis 6è. Dep. Central de Les Corts de
Hnos. Ramon i Maria Cinta Ferreras i Solé.

Margarida Sánchez i Vercher, tras. prov. Col. B.
núm. 7.801 pis 6è. Sant Jordi Agrup. 7.a del Sud-
oest d'Ernest Martínez i López.

Felix de Santos i Ferrer, tras. prov. nínxol nú¬
mero 223 pis lr. illa 9.a Meseta Sup. Sant Gervasi
de Francesc i Joan Ferran i Farrate.

Marceli Saura i Cosiells, tras, abandono i dupli¬
cat Col. B. núm. 2762 pis 5è. Sant Jaume Agrup. 14
del Sud-oest de Marceli Saura i Cosiells.

Antonia Sola i Garcia, tras. prov. nínxol número
280 pis lr. oss. int. illa 2.a d'Est de Josep Solà i
Morros.

M. Teresa Solé i Orti, tras. prov. Col. B. número
2.418 pis 2n. Sant Jordi Agrup. 7." del Sud-oest
de Dolors Serret Vda. Ortí.

Núria Soler i Martí, tras, ab-intestato i duplicat
nínxol núm. 2.953 pis 2n. dep. 8è. de Les Corts
de Nuria Soler i Martí.

Carme Targa i Roldua, tras. prov. ab-intestat i
duplicat nínxol núm. 4.582 pis 4t. dep. Central de
Les Corts de Carme Targa i Roldau.

Carme Teva i Feràndez, tras. prov. Col. B. pis 5è.
núm. 6.144) Sant Jordi Agrup. 7.a del Sud-Oest de
Dolors Sanjuan i Poblet.

Eulalia Roto i Mayol, tras. prov. Col. B. núme¬
ro 1.951 pis 2n. Agrup. 14 San Agustín, del Sud-
oest de Ramona Salvat i Miret.

Barcelona, 9 novembre de 1982. — El Secretari
general, Jordi Baulies i Cortal.



 


